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спальванню хімічных 
адыходаў. А да яго запуску 
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Зваротная 
рэакцыя

жадаеце вы-

казаць сваю дум-

ку ў калонцы? дасы-

лайце тэкст на адрас: 

sviesnik@gmail.com

УЛАДА

У Мінулым нумары Свіслацкага весніка мы 
размясцілі матарыял “Рэйдэрства па Голацку” 
пра канфлікт паміж пасечнікам і старшынём 
Савету Малухай.

У Блогах інтэрнэт-рэсурсу “Свіслач:Рэгія-
нальны партал” быў апублікаваны адказ спада-
ра Малухі. Даем яго без скарачэнняў і зменаў:

Мог ли я выделить землю 
под пасеку со своими 
постройками?

 “Известному” пчеловоду Юцову Н.А. земля 
для размещения пасеки выделялась в аренду в 
2003 году Голоцким сельисполкомом под моим 
председательством. А мои сарай и гараж были 
построены гораздо раньше - в 1992 и 1996 году 
соответственно. Вопрос: “Мог ли я выделить 
землю под пасеку со своими постройками?”. 
Очевидно, что Юцов врёт. 

Пасека размещена в жилом секторе дерев-
ни, требующая ограждения и наведения сани-
тарного порядка. С 2004 года по настоящий 
момент Юцов Н.А. игнорирует предписания по 
наведению порядка на пасеке. Юцов Н.А. вся-
чески дезинформирует СМИ и данный ресурс в 
частности.

Для информации: задолго до 
организации личной пасеки, 

Юцов Н.А. работал пчеловодом 
в СПК “Голоцк”. Колхозную па-
секу довёл до разрушения, за 
что и был уволен. 

Проживающие рядом с 
“пасекой” жители д. Голоцк 

написали жалобу на Юцова 
Н.А. по их собственной инициативе.

Посмотрите 10 фотографий “пасеки” Юцо-
ва Н.А. на 12.04.2010г.  

Малуха

Заўвага: усе здымкі і арыгінал паста знаходзяц

ца на Свіслач: рэгіянальны партал (http://svislac.

belarda.org/index.php?mod=news&id=709)

Ад рэдакцыі:

Нам вельмі прыемна, што спадар Малуха 
адрэагаваў на публікацыю. На жаль, у словах і 
сп. Юцова і сп. Малухі ёсць багата супярэчнас-
цяў. Таму, выснову, мяркую, рабіць Вам, ша-

ноўныя чытачы.

Шчыра Ваш, рэдактар Свіслацкага Весніка

Перадгісторыя

У мінулым нумары газеты мы пісалі, 
што выбары 2010 будуць асаблівымі. 
Нагадаем, што Свіслацкі пасялковы 
Савет 25 склікання амаль год працаваў 
без старшыні. Пухавіцкі райвыканкам 
прыклаў тытанічныя намаганні для 
змяшчэння з пасады А. Кацэні. Тройчы 
склікаліся “пазачарговыя” сэсіі савету 
з адным пытаннем – кадравым. Аднак, 
дэпутаты галасавалі супраць прапановаў 
чыноўнікаў з Мар’інай Горкі аж пакуль 
сам спадар Кацэня не папрасіў прага-
ласаваць “за” – да таго часу ён знайшоў 
значна больш прывабнае месца працы. 

Пасля вызвалення пасады паўста-
ла пытанне “каго ставіць”. Раённым 
уладам найбольш была даспадобы Ва-
лянціна Францаўна Комлік. Ды вось, 
незадача, Валянціна Францаўна не 
была дэпутатам. А старшынём Савету 
і адначасова (паводле заканадаўства) 
старшынём выканкаму мог быць толькі 
дэпутат. Было знойдзена, як падавала-
ся, цудоўнае рашэнне – пасля размовы 
з “добрымі людзьмі” дэпутат Шычко 
Анна Ўладзіміраўна склала свае паўна-
моцтвы. Былі прызначаны давыбары. 
Але, увага якую праявілі да “вызваленай 
акругі” партыйныя актывісты са Свісла-
чы напужала і райвыканкам. Выбары 
былі адмененыя, а спадарыня Комлік 
вымушана была працаваць у статусе 
в.а. – выконваючай абавязкі.

2010 год. пачатак.

За год свайго фактычнага кіравання 
спадарыня Комлік, трэба аддаць ёй на-
лежнае, у поўнай меры скарыстала тыя 
рэсурсы (як адміністрацыйна-мараль-
ныя так і матэрыяльныя) якія надаваліся 
Пухавіцкім РВК для вяртання пассавету 
пад кантроль. Валянціне Францаўне 
ўдалося ў кароткі тэрмін прыцягнуць 
дадатковыя рэсурсы на патрэбы нашай 
тэрыторыі, “прабіць” спрыянне РВК у 
заснаванні новых жыллёвых каапера-
тываў, з дапамогай таго ж адмінрэсурсу 
закрыць пытанні з прэтэнзіямі былых 
уладальнікаў “метраў” у кааператыве 
“Сонейка” ( занядбаны дзіцячы садок у 
Свіслачы) і перадаць доўгабуд новым 
гаспадарам.

Паралельна спадарыня Комлік вы-
рашала і іншую праблему – праблему 
ўмацавання свайго становішча ўнутры 
Свіслацкіх органаў улады. Значная час-
тка штатных працаўнікоў свіслацкага 
выканкаму, якія прыйшлі на пасады за 
часамі былога старшыні пазбавіліся 
сваіх месцаў і былі замененыя на “но-
вых” персонаў. З дэпутатамі, праўда, так 
зрабіць не выпадала – гэта людзі абра-
ныя. І мяняць іх можна выключна праз 
выбарчыя працэдуры. І тут з “самага 
высокага кабінету” прыйшла нечаканая 
дапамога – прэзідэнт вырашыў правес-
ці мясцовыя выбары амаль на год раней 
за запланаваны тэрмін.

З абвяшчэннем выбараў дэпутатаў 
мясцовых Саветаў перад раённай ідэ-
алагічнай вертыкаллю і пасялковым 
саветам паўстала складаная задача. 
А менавіта – забяспечыць вылучэнне 
і перамогу дэпутатаў, якія б былі хоць 
часткова падкантрольныя мяркуемай 
старшыні. Бо сітуацыі з “бунтам на ка-
раблі” не хацеў бачыць ні райвыканкам 
ні іх пратэжэ. З іншага боку, на званне 
дэпутата прагназавана меліся ісці знач-
на большая колькасць “непажаданых 
асобаў”. У большай частцы – актывісты 
пратэстаў супраць будаўніцтва заводу 
ЗАТ “Август-Бел”.

Кампанія пачалася з фармавання ка-
місій. Тут ізноў трэба аддаць належнае 
Валянціне Францаўне – тэрытарыяль-
ная і участковыя камісіі былі сфармава-
ны “працаздольныя”. Пракол адбыліся 
толькі ў адной з участковых камісій у 
Дружным, што дарэчы і адыглала ў бу-
дучым сваю ролю.

Наступны этап – вылучэнне канды-
датаў. Гэты працэс, як вядома, пачы-
наецца са збору попісаў. І на моманце 
рэгістрацыі Свіслацкая тэрытарыяльная 
камісія засяродзіла сваю увагу на, як 
тады лічылі, наймацнейшых з “непажа-
даных”. А менавіта на лідары мясцовых 

25 красавіка адбыліся выбары дэпутатаў Свіслацкага 
пасялковага Савету. Пісаць пра тое, хто стаў 
кіраўніком выканкаму і пассавету, мяркуем, залішне. 
А вось спыніцца на некаторых асаблівасяць выбарчай 
гонкі, лічым варта.

Асаблівасці   

СМІ у аглядах выбарчай 
кампаніі пісалі, што ў 
Пухавіцкі раён “вернулся 
1937 год”
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камуністаў Сяргее Абразоўскім і дэпутаце 
24 склікання Вользе Харламавай. Абодвух 
не зарэгістравалі. Першага – з прычыны “не-
адпаведнасці подпісаў грамадзянаў”. Дру-
гую – памылкі пры фармаванні ініцыятыў-
най групы. Прычым, спадарыне Харламавай 
рашэнне аб адмове ў рэгістрацыі таго часу 
так і не было нават паказаная (хоць па зако-
ну яго абавязаны выдаваць на рукі). Што да 
спадара Абразоўскага, то “асаблівасці пра-
цы” з людзямі, якія падпісаліся за яго стала 
набыткам беларускіх і замежных СМІ. Для 
нагляднасці прывядзем цытату з інфарма-
цыйнага парталу 21.by: “...одна из “отозвав-
ших подпись” позже сказала Сергею Абра-
зовскому, что пришлось это сделать, потому 
что “1937 год вернулся”.

А вось з вылучэннем Вольгі Харламавай 
атрымалася неспадзеўка. У Свіслачы напры-
канцы 2009 году была створана суполка Бе-
ларускай партыі “Зялёныя”. І гэта партыйная 
структура на сваім сходзе… вылучае Вольгу 
Харламаву кандыдатам у дэпутаты па 2-й 
Свіслацкай акрузе ад БП “Зялёныя”. Трэба 
было прымаць меры. І Свіслацкая выбарчая 
камісія на чале са спадарыняй Давыдавай 
паўторна адмаўляе у рэгістрацыі кандыдата 
ў дэпутаты. Пры гэтым спасылкі на тое, што 
дакумэнты аформлены адпаведна ўзорам 
якія пададзены на сайце ЦВК натыкаюцца на 
жалезны аргумент “мало ли что на разных 
там сайтах написано”. Гэты “канцэптуальны 
выраз”, як дарэчы і ўвесь той урывак пасед-
жання выбарчай камісіі, быў запісаны на 
дыктафон і зараз даступны для праслухоў-
вання на Свіслацкім рэгіянальным партале. І 
яшчэ адзін цікавы факт. Старшыня Свіслац-
кай тэрытарыяльнай камісіі – спадарыня 
Давыдава была канкурэнтам В. Харламавай 
на выбарах 2006 году і прайграла ёй. 

Але далейшыя факты яшчэ цікавей. Па-
даецца скарга ў раённую камісію з прось-

бай разгледзець законнасць рашэнне пра 
адмову ў рэгістрацыі. Раённая камісія ад-
маўляецца разглядаць справу па сутнасці. 

Падаецца скарга у суд. Суд таксама адмаў-
ляецца разглядаць справу па сутнасці з 
тлумачэннем, што такі выпадак… не адне-
сены да кампетэнцыі суда.

А тым часам ў распале барацьбы з 
актыўнымі “кандыдатамі у кандыдаты” 
Свіслацкая тэрытарыяльная выбар-
чая камісія рэгіструе альтэрнатыўных 

кандыдатаў аж па чатырох акругах. Там 
людзі атрымалі магчымасць менавіта вы-

біраць а не абіраць адзінага прапанаванага. 
Папраўдзе, увага чыноўнікаў і ідэолагаў 

была прыкутая да пасёлку Свіслач. Бо ме-
навіта па Свіслачы у 2003 годзе была абра-
ная В. Галубовіч (БНФ), у 2006 – В Харлама-
ва. І ў 2010 у разе рэгістрацыі Абразоўскага 
ці Харламавай маглі быць падобныя вынікі. 
Таму усе чатыры альтэрнатыўныя канды-
даты былі зарэгістраваныя па дружненскіх 
акругах. У той жа час, усе чацьвёра – добра 
вядомыя раённым уладам актывісты пратэс-
таў супраць пабудовы прадпрыемства ЗАТ 
“Август-Бел”.

Самы важны дзень

Сам дзень галасавання таксама не стаў 
спакойным для мясцовай улады. Спачат-
ку пра механізмы працы выбарчых камісій 
распавёў радыё Свабода Сяргей Абразоўскі. 
Ніжэй падаем цытату са згаданага рэпарта-
жу:

На ўчастках № 42 і 43 Дружнага 
за час датэрміновага галасавання, 
паводле падлікаў нашых 
назіральнікаў, у дзень галасавалі 
каля 2025 чалавек  Аднак у 
пратаколах былі зусім іншыя лічбы. 
На датэрміновым галасаванні 
прагаласавалі на адным участку 
амаль 400 чалавек, а сёння за цэлы 
дзень — 290 чалавек.
На ўчастку № 42 у дружненскай 
школе было ўмоўлена, што скрыні 
датэрміновага галасавання будуць 
апламбаваныя а 7:30 раніцы 
нядзелі, аднак калі ў прызначаны 
час прыйшлі назіральнікі, скрынкі 
ўжо былі апламбаваныя. Што ў іх 
— нявядома.
Назіральнікі зафіксавалі, што 
прыходзілі людзі з двума 
пашпартамі і галасавалі.
Назіральнікам не давалі 
інфармацыю па выязным 
галасаванні: колькі чалавек 
запісаліся, адкуль яны. Назіральнікі 

•

•

•

•

не маглі назіраць за галасаваннем 
па месцы жыхарства.
Назіральнікам не давалі 
інфармацыю, колькі бюлетэняў 
атрымана камісіяй.
Назіральнікам не давалі знаёміцца 
зь спісамі выбарцаў.
Назіральнікам не далі нават 
карыстацца літаратурай і 
дакумэнтацыяй, якая знаходзілася 
на ўчастках.
Па ўсіх гэтых парушэннях 
складзеныя акты, якія перадалі ў 
камісію й накіруюць у пракуратуру

А ўжо ўвечары працаўнікам выбарчых 
камісій прыйшлося выклікаць міліцыю для 
таго каб… выдаліць назіральнікаў з памяш-
канняў на час падліку галасоў. Прычына 
– назіральнікі, якія раней праводзілі свой 
падлік удзельнікаў папярэдняга галасаван-
ня здзівіліся адкуль такая вялікая колькасць 
бюлетэняў у урнах для папярэдняга галаса-
вання. Бо, паводле іх падлікаў, да 25.04 па 
акругах прагаласавала ад 25 да 40 чалавек. 
А у урнах (залежа ад акругі) была колькас-
ць практычна у 10 разоў большая за гэтыя 
лічбы. Да ведама: сярэдняя колькасць вы-
баршчыкаў на акругах у Свіслацкі пассавет 
– не больш за 600-650 чалавек. Таму 300 
“папярэдніх” – гэта 50% яўка. Што, пагадзі-
цеся, досыць дзіўна.

Тым не меней супрацоўнікі міліцыі вы-
далілі назіральнікаў і, сярод іншых канды-
дата ў дэпутаты Рысявец Анастасію. Аказ-
ваецца – просьба патлумачыць якім чынам 
атрымалася што датэрмінова прагаласа-
валі амаль 50% выбаршчыкаў з’яўляецца ў 
Дружным перашкодай працы камісіі і па-
рушэннем парадку. 

І пакуль аддаленыя ад назірання назі-
ральнікі ездзілі у Свіслач пісаць скаргу і пат-
рабаваць вяртання на ўчасткі, падлік галасоў 
маланкава быў завершаны. Па трох акругах 
– паспяхова. А па адной, дзе ў камісіі была 
адна са згаданых вышэй “новых” удзельніц, 
вынікі галасавання аказаліся іншымі: дэпу-
татам Свіслацкага пасялковага Савету 26 
склікання стала актывістка партыі “Справяд-
лівы Свет” (былая ПКБ) Наталля Рышард.

Такім чынам можам канстатаваць: трэці 
раз запар Свіслацкі пассавет мае прынамсі 
аднаго дэпутата, які быў абраны не паводле 
а хутчэй насуперак чаканням чыноўнікаў 
Пухавіцкага райвыканкаму. І трэці запар 
раз гэта – жанчына. Як кажацца у адным 
вядомым прыслоў’і: “Першы раз – вы-
падковасць, Другі – збег абставінаў, трэці 
– тэндэнцыя”. 

•

•

•

•

 пасялковай палітыкі

Абранне дэпутатам Наталлі Рышард стала поўнай 
нечаканасцю для раённых ідэолагаў

Трэці раз запар Свіслацкі пассавет мае прынамсі аднаго 
дэпутата, які быў абраны не паводле а хутчэй насуперак 
чаканням чыноўнікаў

На першай сэсіі Свіслацкага пассавету 26 склікання Комлік Валянціна 
Францаўна прагназавана абрана на пасаду старшыні.
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Нямецкая кампанія Enertrag 
і мінскі аблвыканкам 1 чэрве-

ня падпісалі інвестыцыйную 
дамову пра будаўніцтва ў 

Дзяржынскім раёне комплексу 
ветраных электрастанцый 
— ветрапарку. Аб’ём нямец-

кіх інвестыцый ў будаўніц-
тва аб’екту складае 360 
млн. еўра.

Будаўніцтва будзе 
ажыццяўляцца у некалькі 
этапаў. Прэм’ер-міністр 

федэральнай зямлі Бран-
дэнбург (ФРГ) Матыяс 

Платцэк адзначыў, што 
магутнасць ветрапарку на 
першым этапе складзе 80 
МВт, а на другім - 160 МВт. 
“У цэлым будаўніцтва будзе 
ажыццяўляцца ў два этапы, 

праз два гады гэты парк будзе 
працаваць”, - удакладніў Маты-
яс Платцэк.

Пачатак работ — 2010 год, 
здача поўнага комплексу ў экс-
плуатацыю плануецца ў 2012 
годзе. Магутнасць ветрапарку 
складзе да 160 МВт. Аб’ём вы-
рбаляемай энэргіі — каля 170 
млн.кВт.гадзінаў. Гэта, дарэчы 
складае дзве гадавыя нормы 
спажывання Дзяржынскага 
раёну. Альбо, у маштабах воб-
ласці — 3% ад гадавога аб’ёму 
спажывання.

Нямецкая федэральная зям-
лі Брандэнбург паводле спадара 
Платцэка “ мае багаты досвед у 
вобласці ўзнаўляльнай энерге-
тыкі. За кошт сонца, ветру, вы-
карыстання біямасы выпрацоў-

ваецца каля 50% спажыванай 
тут энергіі”.

Дарэчы, доля мясцовых 
відаў паліва у паліўна-энер-
гетычным балансе Міншчыны 
сёння складае 17%. Увод у экс-
плуатацыю ветрапарку разам 
з іншымі захадамі дазволіць 
давесці лічбу прынамсі да 25%. 
Пра гэта заявіў старшыня Мін-
скага аблвыканкаму спадар 
Барыс Батура.

На будаўніцтва ветрапарку 
плануецца прыцягнуць, акрамя 
сродкаў кампаніі Enertrag  і фе-
дэральнай зямлі Брандэнбург і 
еўрапейскія крэдытныя рэсур-
сы. У прыватнасці, вядуцца пе-
рамовы аб прыцягненні сродкаў 
у праект Еўрапейскага банка рэ-
канструкцыі і развіцця. 

энэргія 
ветру

У мінскай вобласці 
пачынаецца 
будаўніцтва 
ветрапарку — 
першага на 
тэрыторыі Беларусі

Прэзідэнт Беларусі Аляксандр 
Лукашэнка 14 чэрвеня падпісаў 
указ № 302 “Аб прадастаўлен-
ні крэдытаў грамадзянам, якія 
ажыццяўляюць вядзенне асабіс-
тых прысядзібных гаспадарак”.

Згодна з указам, у 2010-2011 
гадах прадугледжваецца вы-
лучэнне “Белаграпрамбанкам” 
крэдытаў на тэрмін да сямі гадоў 
у суме не больш за 60 млн. руб-
лёў (або 19,8 тыс. даляраў) на 
адну гаспадарку (у агульнай суме 
да 100 млрд. рублёў) з платай 
5% гадавых. Кампенсацыя бан-
ку стратаў крэдытавання будзе 
ажыццяўляцца за кошт субвен-

цый, звязаных з развіццём сель-
скагаспадарчай вытворчасці, якія 
перадаюцца з рэспубліканскага 
бюджэту ў кансалідаваныя бюд-
жэты абласцей”.

Акрамя таго, прыняты ўказ за-
цвердзіў палажэнне “Аб парадку 
прадастаўлення крэдытаў гра-
мадзянам, якія ажыццяўляюць 
вядзенне асабістых прысядзіб-
ных гаспадарак”, паводле якога 
вызначаюцца парадак звароту 
грамадзянаў па крэдыты, крытэ-
ры для вызначэння магчымасці 
іх атрымання, пералік мерапры-
емстваў, для аплаты якіх выда-
юцца крэдыты, тэрміны прадас-
таўлення крэдытаў у залежнасці 
ад характару крэдытаваных ме-
рапрыемстваў.

У Адміністрацыі беларускага 
лідара адзначылі, што за гэтыя 
крэдыты грамадзяне змогуць 
набываць угнаенні, сродкі ахо-
вы раслінаў, насенне сельска-
гаспадарчых культур. Акрамя 
таго, грамадзяне дзякуючы 
гэтым крэдытам змогуць ап-
лочваць паслугі па ўнясенні і 
пасее сельгаскультур, а таксама 
закупаць сельскагаспадарчую 
жывёлу і птушку, шматгадовыя 
насаджэнні пладова-ягадных 
культур, парнікі, цяпліцы сель-
скагаспадарчыя, сродкі механі-
зацыі і абсталяванне айчыннай 
вытворчасці для вядзення сель-
гаспрацы, расказалі ў Адмініст-
рацыі прэзідэнта.

БелТА.  

Крэдыт —
агародніку
Прэзідэнт падпісаў 
указ  аб крэдытаванні 
асабістых 
гаспадарак” Беларускі фонд фінансавай 

падтрымкі прадпрымальнікаў па-
чаў правядзенне рэгулярных кон-
курсаў інвестыцыйных праектаў 
суб’ектаў малога прадпрымаль-
ніцтва для аказання дзяржаўнай 
фінансавай падтрымкі. 

Мэта — адбор інвестыцыйных 
праектаў суб’ектаў малога прад-
прымальніцтва, якія зарэгістра-
ваны і ажыццяўляюць дзейнасць 
на тэрыторыі Беларусі.

Дзяржаўная фінансавая пад-
трымкі прадастаўляецца на ўмо-
вах платнасці ў памеры стаўкі 
рэфінансавання Нацыянальнага 
банка Рэспублікі Беларусь, у суме 
да 1,5 тыс. базавых велічынь (каля 
17,5 тыс. даляраў).

Мінэканомікі   

Мінэканомікі зацікавілась 

інвестпраектамі малога 

бізнэсу.

Тварам 
да бізнэсу

Будуць выдавацца крэдыты да 60 млн. 
рублёў, тэрмінам да сямі год пад 5% гадавых
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Развітанне 
з “МІ-8”

 ДОБРЫЯ НАВІНЫ

Гэта лёгка — падпішысь

І штомесяца новы нумар у тваёй скрынцы

Хочаш чытаць нас рэгулярна?

Проста адашлі свой паштовы адрас 
праз форму зваротнай сувязі 
на інтэрнэт-рэсурсе 
“Свіслач: рэгіянальны партал” 
АЛЬБО НАЎПРОСТ на e-mail рэдакцыі:

sviesnik@gmail.com

Падпіска 
бесплатна

Два новыя верталёты фран-
цузскай кампаніі “Еўракоптэр” 
пастаўлены ў Беларусь для 
Дзяржаўнага пагранічнага камі-
тэта. Абедзве машыны прызям-
ліліся ў Нацыянальным аэрапор-
це Мінск.

Адпаведна кантракту, кам-
панія “Еўракоптэр” павінна 
паставіць для органаў пагранс-
лужбы Беларусі яшчэ адзін вер-
талёт у верасні. 25 чэрвеня 2009 

года Дзяржпагранкамітэт ужо 
атрымаў верталёт гэ-

тай жа кампаніі.
Машыны маркі 

AS-355NP “Ecureuil” 
лічацца больш эфек-

тыўнымі ў параўнанні 
з верталётамі Мі-8, 

якія выкарыстоўваліся 
раней. Яны вызначаюц-

ца манеўранасцю, што дае ім 
магчымасць выконваць больш 
шырокі спектр задач. Базавацца 
машыны будуць у асобным авія-
цыйным атрадзе ДПК у Паставах. 
З 23 па 26 красавіка прадстаўнікі 
Дзяржпагранкамітэту правялі 
першасную прыёмку верталётаў, 
праверана іх камплектацыя і вы-
кананы азнаямленчы палёт. На 
верталётах быў праведзены пэў-
ны аб’ём работ, пасля чаго ма-
шыны, якімі кіравалі беларускія 

і французскія пілоты, ажыццявілі 
пералёт па маршруце Марсэль - 
Альпы - Оксбург - Прага - Лодзь 
- Брэст - Мінск.

Верталёты могуць выкон-
ваць выратавальныя аперацыі, 
пад’ёмы, выдатна прыстасава-
ны для начных палётаў. Першы 
“Еўракоптэр”, атрыманы па кан-
тракту, актыўна выкарыстоўва-
ецца для патрулявання граніцы, 
і практыка паказала, што тэхніка 
гэтай маркі надзейная і практыч-
ная. Так, з дапамогай верталёта 
беларускія пагранічнікі змаглі 
канфіскаваць кантрабанды на 
Br28 млн.

Кошт гэтых верталётаў знач-
на ніжэйшы за аналагічныя 
расійскія машыны. Пры гэтым 
расход паліва ў 4 разы меншы ў 
параўнанні з Мі-8.

БелТА.  

Беларускія памежнікі 
перасаджваюцца з 
расійскіх верталётаў 
на еўрапейскія.

Еўрапейскія гелікоптэры значна 
таннейшыя за расійскія аналагі. 
Пры гэтым расход паліва 
ў “еўрапейцаў” у 4 разы меньшы.
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У Беларусь у да канца году 
плануецца паставіць 4 млн.т ве-
несуэльскай нафты. Аб гэтым 
заявіў 17 мая ў эфіры Першага 
нацыянальнага канала намес-
нік дырэктара ЗАТ “Беларуская 
нафтавая кампанія” Аляксандр 
Дзямідаў. Ужо наступнага году 
плануецца павелічэнне паставак 
прынамсі да 10 млн.т у год. 

Разглядаюцца варыянты 
пастаўкі праз парты Прыбалтыкі, 
Украіны. А далей – чыгуначным 
транспартам нафтаправодам на 
беларускія НПЗ. 

Дарэчы, ідэя дыверсіфікацыі 
крыніцаў паставак і стварэнне 
транспартнага нафтавага калідо-
ру ад Чорнага мора да Балтыкі 
належыць Беларускаму Народ-
наму Фронту. Гэта – частка праг-
рамы эканамічных рэформ БНФ 
ад 1994 году. Беларускі ўрад зра-
зумеў выгаду ідэі толькі праз 16 
год. Але, як кажуць, лепей позна, 
чым ніколі. 

Нафта 
плыве
Беларусь 
пазбаўляецца  
ад расійскага 
“нафтавага гачка”.
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Адзін з лідараў сусветнага 
рынку распрацоўцы і ўкара-
нення сістэмы аплаты праезду 
па аўтадарогах кампанія Kapsh 
TrafficCOM AG зацікавілася маг-
чымасцямі працы ў Беларусі. У 
якасці аднаго з праектаў раз-
глядаецца траса М-5 Мінск-Го-
мель. Тая самая, па якой жыхары 
Свіслачы і Дружнага дабіраюцца 
да сталіцы ці Мар’інай Горкі.

Гэтая аўтадарога мае быць 
бліжэйшым часам рэканстру-
явана і даведзена да стандар-
ту еўрапейскіх магістральных 
аўтадарог. Грошы на падобны 
маштабны праект выдзеліў Сус-
ветны Банк і Еўрапейскі банк рэ-
канструкцыі і развіцця.

Аўстрыйцскую ж фірму заці-
кавіла не сама рэканструкцыя, а 
тое, што плануецца пасля завяр-

шэння работ. Для гэтага прад-
стаўнікі Kapsh TrafficCOM AG.  
сустрэліся з міністрам транс-
парту і камунікацый Беларусі 
Івана Шчэрбы з прадстаўнікамі 
аўстрыйскай кампаніі Kapsh 
TrafficCOM AG. “Удзельнікі пера-
моваў абмеркавалі перспектывы 
супрацоўніцтва ў сферы развіцця 
дарожнай сеткі Беларусі, асаблі-
ва аўстрыйцаў зацікавіў праект 
па мадэрнізацыі аўтадарогі М-5 
Мінск - Гомель, што фінансуецца 
Сусветным банкам”, — распавялі 
прадстаўнікі прэс-службы Мініс-
тэрства транспарту і камуніка-
цый Беларусі. 

Прадстаўнікі Kapsh прапа-
навалі Мінтрансу свой праект, 
сутнасць якога заключаецца 
ў фарміраванні ў Беларусі за 
кошт інвестыцый кампаніі ад-

зінай цэнтральнай сістэмы па 
збору дарожных пошлін. Та-
кая сістэма значна спрасціла б 
працэдуру спагнання пошлін і 
была б цалкам сумяшчальная з 
аналагічнымі сістэмамі краін-
суседзяў.

Кампанія Kapsh TrafficCOM 
AG ужо мае вопыт рэалізацыі 
такога праекта ў некаторых 
краінах, і эфектыўнасць тако-
га падыходу была даказана на 
практыцы. 

Аўстрыйская дэлегацыя пра-
панавала пачаць стварэнне новай 
сістэмы адначасова з пачаткам 
работ па мадэрнізацыі ўчастка 
Пухавічы - Бабруйск, што значна 
спросціць усю працэдуру з юры-
дычнага пункту гледжання. 

“Міністр транспарту і камуні-
кацый Беларусі заявіў, што лічы-
ць прапанову Kapsh TrafficCOM 
AG прымальнай і выказаў упэў-
ненасць у тым, што супрацоўніц-
тва будзе плённым”, - адзначылі 
ў прэс-службе.  

У пачатку траўня супрацоўнікі 
Міністэрства эканомікі паведа-
мілі, што ў Беларусі прапрацоў-
ваецца магчымасць стварэння 
патэнцыйна вельмі магутнага 
нафтахімічнага холдынгу. Ён мае 
паўстаць на базе наваполацка-
га Нафтану і аб’яднаць «Гродна 
Азот», «Гродна Хімвалакно», 
«Магілеўхімвалакно» і «Завод 
горнага воску». Усе яны ў той ці 
іншай меры з’яўляюцца спажыў-
цамі прадукцыі наваполацкага 
прадпрыемства. ААТ “Завод 
горнага воску”, да прыкладу, 
выкарыстоўвае нафтанаўскі гач 
для вырабу парафінаў на сваёй 
новай лініі. Адпаведна, уваход-
жанне ў холдынг мае знізіць вы-
даткі на сыравіну і прыцягнуць 
дадатковыя сродкі ў мадэрніза-
цыю заводу. 

Таксама не выключана, што, 
што ў гэты холдынг увойдзе 
таксама Мазырскі нафтаперап-
рацоўчы завод, дзе 48% акцый 
прыналежыць расіянам.  

ААТ “Завод Горнага 
Воску” выступіў 
адным з ініцыятараў 
стварэння 
Беларускага 
нафтахімічнага 
холдынгу.

ЗГВ 
стварае 
холдынг

Праехаў — 
плаці Мінтранс  РБ шукае 

інвестара для 
увядзення платы за 
праезд па трасе М5. 

Праблема паркоўкі аўтатран-
спарту ў Свіслачы досыць даўно 
стала “гарачай тэмай”. Двары 
пасёлку, якія праектаваліся ў 70-я 
гады не разлічаны на такую коль-
касць аўтамабіляў. Як вынік – ад 
газонаў мала што  засталося..

5 год таму быў выдзелены 
ўчасткак каля рынку для платнай 
стаянкі. Справа замарудзілася 
у выніку “актыўнай” пазіцыі 2-х 
састарэлых жыхарак, якія палічы-
лі, што стаянка на адлегласці 100-
150 метраў ад іх вокнаў горш чым 

5-10 прыпаркаваных аўто на газо-
не блізу ўваходу у пад’езд.

І вось у траўні ў Свіслачы 
з’явіліся аб’явы: КУП “Жылкам-
паслугі Свіслач” прасіла прыбра-
ць машыны з зялёных зонаў пад 
пагрозай штрафаў. Уладальнікі 
аўто не паверылі. І дарма:праз 
тыдзень адбыўся рэйд камуналь-
шчыкаў і міліцыі па дварах дамоў 
па вул. Партызанская. Вынік — 
каля 20 выпісаных штрафаў.

Такая мера паўплыва-
ла — машын на газонах знач-

на паменьшала. Але, праз 3-5 
дзён аўтамабілі ізноў пачалі 
з’яўляцца “на старых месцах”. 
Магчыма, да новых штрафаў. 
Тым не меней, праблема пар-
коўкі па-ранейшаму застаецца 
для Свіслачы вельмі вострай. І 
вырашаць яе, мусіць, трэба праз 
спалучэнне карных санкцый са 
стварэннем адпаведнай інф-
раструктуры (стаянкі, гаражы, 
месцы мойкі і г.д.). Што, дарэчы 
есць і развіццём сферы паслуг у 
пасёлку. 

Аўстрыйцаў цікавіла магчымасць 
паўдзельнічаць у будаўніцтве тэрміналаў 
аплаты за праезд

Узяліся “за газоны”
Пачалі штрафаваць за 

паркоўку на “зялёнай зоне”
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Камітэт дзяржаўнага кантролю 
па Мінску і мінскай вобласці у кан-
цы красавіка распачаў маштабную 
акцыю па выяўленню нелегальных 
перавозчыкаў. У межах дадзенай 
кампаніі 28 красавіка з 6-30 да 7-
40 раніцы ў Свіслачы “працавалі” 
аператыўнікі КДК. Як зазначыў у 
інтэрв’ю журналістам намеснік 
начальніка ўпраўлення кантролю 
галінаў гаспадаркі і грашова-крэ-
дытнай сферы КДК Мінскай воб-
ласці Мікалай Пешок, 

“Рейд, проведенный 28 апреля 
в поселке Свислочь ..., в очередной 
раз подтвердил: этот вид незакон
ной деятельности процветает в сто
личном регионе. Чуть более чем за 
час — с 6.30 до 7.40 утра  — на ос
тановке поселка было зафиксиро
вано 60 автомобилей нелегальных 
извозчиков, перевозивших пасса
жиров в Минск. В то же время ав
тобусы автопарка отправлялись в 
рейс практически пустыми”.

Паводле словаў кантралёра, та-
кая сітуацыя склалася з прычыны 
“бяздзеяння інспекцыі па дадатках 
і зборах Пухавіцкага раёну, АБЭЗ, 
РАУС і ДАІ пухавіцкага раёну і пры 
папушчальніцтве мясцовых орга-
наў улады”.

Пры гэтым спадар Пяшок нават 
падлічыў збыткі раённага аўта-
парку: “Страты каласальныя – па 
самых сціплых падліках за гадзіну, 
цягам якой мы назіралі за дзеян-
нямі нелегальных перавозчыкаў у 
Свіслачы, страты аўтапарку склалі 
блізу Br560- 600 тыс. А з улікам 
зваротнага рэйсу – звыш Br1 млн. 
А за 22 працоўных дні месяца – не 
меней за не менее Br25 млн”.

Параўдзе, ён тут крыху схітра-
ваў: цягам гэтага прамежку паўз 
Свіслач праязджаюць толькі 4 аў-
тобусы аўтапарку №19. Тыя, хто 
ездзіць на працу ці вучобу ў Мінск 
ведаюць, што сесці ў іх праблема-
тычна: вольныя толькі “стаячыя” 
месцы. І пры альтэрнатыве стаяць 
і ехаць 30-40 хвілін ці зручна сес-
ці і за тыя ж грошы заехаць меней 
чым за 25 выбар відавочны. А што 
да падлікаў “зваротных рэйсаў”, то 

зранку з Мінску маршруткі заўсё-
ды адпраўляюцца паўпарожнімі. 

Не ўлічана і тая акалічнасць, 
што людзі едзяць і ў райцэнтр. 
На жаль, вымушаны. Інтэрвал 
руху “дзяржаўных перавозчыкаў” 
да Мар’інай Горкі перавышае 30 
хвілін. А калі трэба хутчэй?

Спадар Пешок нават заўважыў, 
што супрацоўнікі КДК затрымалі 
аднаго з кіроўцаў. І паводле сло-
ваў кантралёра: “В случае если 
он попался в первый раз, то нару
шитель получит предупреждение. 
Повторное нарушение “тянет” на 
штраф до 100 базовых величин с 
конфискацией или без конфиска
ции автомобиля”.

Улоў работнікаў дзяржкант-
ролю так і абмежаваўся адзіным 
затрыманнем. Бачачы “праблемы” 
усе астатнія лічылі за лепшае не 
спыняцца на прыпынку. А люд-
зі чакалі марудных маршрутак і 
спрабавалі ўціснуцца ў перапоў-
нены транспарт дзяржаўных пера-
возчыкаў.

Працягнулі на маршрутках

Літаральна праз 2 тыдні, у свя-
точныя дні кантралёры зноўку 
завіталі ў наш пасёлак. Праўда, 
паколькі на святы народ на Мінск 
ездзіць слаба, уладальнікаў пры-
ватных аўто ім злавіць не ўдалося. 
І каб не рабіць марным свой пры-
езд, госці вырашылі праверыць 
маршруткі. 

Першыя ж спыненні сталі пад-
ставай для выстаўлення прэтэнзій 
работнікам аўтастанцый сталіцы. 
На частцы маршрутных лістоў 
не было паметак пра кожнае ад-
праўленне з “Аўтазаводскай”. Былі 
“прастаўлены” толькі адзнакі пра 
пачатак і канец працоўнага часу.

Але сапраўдны сюрпрыз ча-
каў кантралёраў, калі яны пачалі 
спыняць Рудзенскія маршруты 
(Свіслач-Рудзенск). Адна з ма-
шын, якая курсавала паміж пасёл-
камі на самой справе не была 
аформлена як маршрутнае таксі. 
Пры гэтым, мікрааўтобус меў усе 
адзнакі “маршруткі” – шашачкі, 

шыльда з маршрутам і г.д. Гэта 
стала найбольшай удачай супра-
цоўнікаў КДК.

Другі выпадак, пра які узга-
далі кантралёры — рух маршруткі 
ЧТУП “Авто-Лад” “Свіслач-Руд-
зенск”. Ні ў аднаго з пасажыраў 
мікрааўтобуса (а іх набралося 
17 чалавек) не аказалася квітка. 
Сума “схаванай выручкі” па пад-
ліках кантралёраў склала крыху 
больш за 13 тысяч. А вось выпіса-
ны штраф перавысіў яе ў 10 разоў. 
Прадпрыемства мае выплаціць 
140 тысяч беларускіх рублёў.

Што будзе далей

Гледзячы па ўсім, кантралю-
ючыя органы вырашылі сур’ёзна 
узяцца за нашых перавозчыкаў і 
кіроўцаў прыватных аўто. Таму 
да канца году заяваў можна ча-
каць паўтору аблаваў. І не толькі 
ў Свіслачы ці Дружным, але і ў 
“рукаве” на Магілёўскай. Пры-
намсі пра гэта наўпрост заявіў М. 
Пешок. Паводле ягоных словаў 
адбудзецца не аблава, а “цэлая 
серыя рэйдаў”. Верагодна, буду-

ць спрабаваць скарыстаць метад 
“падсадной качкі”, калі па даезду 
замест грошай пасажыр дастане 
пасведчанне КДК. Магчымыя і 
праблемы з затрымкай супра-
цоўнікамі ДАІ.

Кіроўцы, са свайго боку ўжо 
даўно выпрацавалі метады супра-
цьдзеяння падобным “аблавам”. 
Па першае — пэўны час “на хвост” 
будуць браць толькі вонкава знаё-
мых (той хто штодня ездзіць на 
Мінск за два месяцы пазнае “сваіх” 
кіроўцаў). Пры спыненні супра-
цоўнікамі ДАІ – адказ пасажыраў 
просты: падвозіць за дарма. Мы 
знаёмыя (сваякі) – пакуль гэта, 
прынамсі, не забаронена. Прабле-
ма толькі адна – “падсадная кач-
ка”. Але і тут трэба даказаць што 
кіроўца менавіта прасіў грошы за 
праезд. Бо па старой завядзёнцы 
пасажыры па прыездзе самі кладу-
ць купюры “у папяльнічку”. І калі ў 
гэты час уладальнік аўто маўчыць 
– даказаць што супрацоўнік КДК 
менавіта заплаціў за праезд а не 
вырашыў “выкінуць пару тысяч у 
машыне” будзе цяжэй. 

Аблава 
на перавозчыкаў

Камітэт дзяржаўнага кантролю 
устроіў аблаву на перавозчыкаў 
Свіслачы і Дружнага

Вылучаны: Аператыўнікі 
КДК за работай.
28.04.2010, 725 раніцы

Праз 5 хвілін: аўтобус АП №19, у якім на думку кантралёраў ёсць 
вольныя месцы для сядзення

Адразу чатыры кааператыўныя дамы пачнуць ўзводзіцца на 
тэрыторыі Свіслацкага пассавету у 2010 годзе
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Як з 15 кіло бульбы зрабіць 
100 па справаздачы для Мініс-
тэрства? Пухавіцкі РВК мае ап-
рабаваны рэцэпт. Прынамсі ў 
гэтым пераканаліся супрацоўнікі 
Камітэту Дзяржаўнага Кантролю 
па Мінскай вобласці.

Чатыры гады таму Мiнскiм 
абласным Саветам дэпутатаў 
была зацверджана праграма 
разьвiцця i падтрымкі асабiстых 
падсобных гаспадарак грамад-
зян. Меркавалася, што дзякую-
чы такой праграме прыватным 
сельскім гаспадаркам будзе 
нададзена арганізацыйна - фі-
нансавыя падтрымка. Што, нату-
ральна, паўплывае на колькасць 

саміх гаспадарак і аб’ёмы іх пра-
дукцыі.

Але, жыццё не такое гладкае 
як афіцыйныя дакуманты. Пры-
намсі пра гэта сведчаць дадзеныя 
камітэту дзяржаўнага кантролю 
па Мінску і Мінскай вобласці. З 
моманту прыняцця праграмы 
“развіцця і падтрымкі сельскіх 
падвор’яў” у 2006 годзе колькас-
ць гэтых самых падвор’яў... ска-
рацілася амаль на 3000.

Разабрацца ў сітуацыі пас-
прабавалі супрацоўнікі Камітэту 
Дзяржаўнага Кантролю. Ме-
навіта з такой мэтай Пухавіцкі 
раён наведала камісія на чале з 
Валянцінай Фандо, намесніцай 
начальніка упраўлення КДК па 
Мінскай вобласці. Завіталі кант-
ралёры і ў непрыкметную вёску 
Зацітава Слабада. Тое што паба-
чылі іх мякка кажучы шакавала: 
Каровы, пасвяцца на залітых 
вадой лугах, пастухі ходзяць у 
рыбацкіх ботах. І лепшага участ-
ку зямлі кіраўніцтва СПК і селса-

вета знайсці не можа. Больш за 
тое, адбіраюць зямлю у людзей, 
якія яе абраблялі за “неправільна 
аформленыя дакуманты” а новай 
не даюць бо… кіраўніцтва мяс-
цовага сельгаспрадпрыемства і 
сельсавет так і не вырашаць між 
сабою хто мае займацца выдзя-
леннем надзелаў.

Як вынік, некалі статак кароў 
у вёсцы налічваў амаль 80 га-
лоў, сёння засталося 8. А людзі, 
не маючы зямлі натуральна ні-
чога не вырабляюць на продаж 
– пражыць бы самім. А жаданне 
– ёсць. 

Прыклад, які прывяла  мяс-
цовая жыхарка Валянціна Сухая, 
чый надзел не так даўно забралі 
без выдзялення іншага, магчыма 
тыповы для іншых тэрыторый 
раёна: “У нас няма дзе склад-
зіраваць гной, у нас няма дзе на-
касіць сена, у нас паша поўнасцю 
заліта вадой. Трэба быць юрыс-
там, каб усё ведаць. Мы думалі 
- плацім падатак, карыстаемся і 
ўсё. А аказваецца - не ўсё. Цяпер 
без правоў засталіся. Без участ-
ка, без гною, без сенажаці”

Пры гэтым што ды выдзялен-
ня зямлі, мясцовае начальства 
дзівіць сваёй “вынаходлівасцю”. 
Прыводзім 2 цытаты:

1. Галіна Мірчук, старшыня 
Пухавіцкага сельсавета: “Пера-

весці землі сельсавета пад пашу 
- гэта вырашаем не мы, не сель-
савет”.

2. Сяргей Шацько, старшыня 
КСУП “Пухавіцкае”: “Не я выдзя-
ляю, выдзяляе сельсавет”.

Таму магчыма і не дзіўныя вы-
нікі, якія прывяла намесніца на-
чальніка упраўлення КДК па Мін-
скай вобласці Валянціна Фандо, 
намеснік начальніка упраўлення 
Камітэта дзяржкантролю Мінс-
кай вобласці: “Атрымалася, што 
за чатыры гады, паводле звестак, 
якія камітэт па сельскай гаспа-
дарцы паведамляў у Міністэрс-
тва сельскай гаспадаркі, на 30% 
завышана вытворчасць збожжа-
вых культур, на 85 — бульбы, на 
75 — агародніны”.

Калі сказаць простымі слова-
мі, то чыноўнікі РВК прыдумалі 
арыгінальную схему “выканан-
ня” абласной праграмы развiцця 
i падтрымкi асабiстых падсобных 
гаспадарак грамадзян. 

Калі закупілі ў насельніцтва 
15 тон бульбы – у справаздачах 
напішуць 100

Здадзеныя людзямі 25 тон 
агародніны пераўтвараюцца ў 
тыя ж 100 паводле выканка-
маўскіх папер. Збожжа, праўда 
“прырастае” у вазе ўсяго толькі 
на траціну. 

Спадарыня Фандо, на жаль, не 
сказала якім чынам праводзілася 
аплата: бо калі купляеш 15 кіло а 
табе грошы даюць на 100, трэба 
ж лішнія сродкі кудысці “пад-
зець”. Але, гэтым, мусіць зой-
муцца іншыя людзі і, магчыма, 
іншыя органы. 

МЯСЦОВЫЯ НАВІНЫ

маем 1 — 
пішам 10

Менавіта гэты кадр абрала 
белтэлерадыёкампанія для ілюстрацыі 
сітуацыі ў Пухавіцкім раёне

©
 t

vr
.b

y

Пухавіцкія 
чыноўнікі паставілі 
рэкорд прыпісак у 
пытаннях закупак у 
насельніцтва

“У Мінскай вобласці апошнія 5 год дзейнічала праграма 
падтрымкі сельскіх падвор’яў. За гэты час колькасць уласных 
гаспадарак скарацілася амаль на 3 000”

Белтэлерадыёкампанія

“Атрымалася, што за чатыры гады, паводле 
звестак, якія камітэт па сельскай 

гаспадарцы паведамляў у Міністэрства 
сельскай гаспадаркі, на 30% завышана 
вытворчасць збожжавых культур, на 85 

— бульбы, на 75 — агародніны”

Намеснік начальінка ўпраўлення КДК па Мінскай 
вобласці Валянціна Фандо
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Піць 
будзем

ААТ “Пухавіцкі харчовы кам-
бінат” у гэтым месяцы плануе па-
шырыць асартымент, распачўшы 
вытворчасць пладовых вінаў па 
“спецтэхналогіі” – рэцэптуры, 
якая распрацавана НПЦ НАН Бе-
ларусі па прадуктах харчавання.

Паводле словаў дырэктара 
прадпрыемства Івана Любінскага, 
выпуск новых вінаў будзе распа-
чаты адразу па уводу ў эксплуа-
тацыю дадатковай “емістасцявай 
гаспадаркі”. Для развіцця такой 
вытворчасці прадпрыемства ін-
веставала ў пераабсталяванне 
блізу Br40 млн. Квота на выпуск 
новай прадукцыі сёлета зацвер-
джана для “Харчкамбінату” у па-
меры 90 тыс. Дал.

На сёння прадпрыемства ужо 
выпускае 15 гатункаў віннай 
прадукцыі пад гандлёвай маркай 
“Сонас”. Гадавая квота на выпуск 
250 тыс. Дал. За студзень-кра-
савік яна ўжо вычарпана амаль 
на 50%. Выпушчана 122 тыс. Дал 
пладовых він. Фасоўка напояў 
традыцыйная для такога кшталту 
прадукцыі: стандартныя пляшкі 
па 0,5 л і 0,7 л., якія у народзе на-
зываюцца адпаведна “маленькая і 
вялікая”.

Зважаючы на высокую да-
ходнасць такога віду дзейнасці 
(сабекошт 1 л. пладова-ягаднага 
віна вагаецца ад 220 да 545 руб-
лёў), прадпрыемства з’яўляецца 
“стратэгічна важным” для Пу-
хавіцкага раёну. Пацверджаннем 
такога асаблівага стаўлення можа 
служыцькрама, якую Свіслачане 
празвалі “жаночыя слёзы” (у тар-
цы будынку крамы “Транзіт”). Гэта 
– фірмовая гандлёвая кропка Пу-
хавіцкага Харчкамбінату. Увесь 
асартымент якой складаецца з… 
3-4 відаў чарніл і пустых скрыняў 

для прыёмкі 
тары. Нату-
ральна, што 
кліентура крамы 
адпаведная. Дарэчы, падчас 
візіту правяраючых КДК крама 
больш за тыдзень была зачыненая. 
Жыхары бліжэйшых 9-і павярхо-
вак узрадаваліся. Па пасёлку на-
ват папаўзлі чуткі пра ліквідацыю 
“жаночых слёзаў”. Але… правя-
раючыя дзяржкантролю з’ехалі і 
гандлёвы аб’ект пад красамоўнай 
шыльнай “МАГАЗІН” гасцінна ад-
чыніў дзверы. На пытанне нашага 
карэспандэнту “ці абгрунтаваны 
чуткі пра хуткую ліквідацыю ган-
длёвай кропкі?” прадаўшчыца 
з гонарам адказала “КАК ЭТО?! 
Нікто магазін не закроіт – он жа 
гасударственный!”

Як у старой показцы часоў 
СССР “1980 г. Тэлеграма з сібірс-
кага райцэнтру у ЦК КПСС: “Тэр-
мінова дастаўце 2 чыгуначныя 
цыстэрны спірту: мужыкі працве-
разелі і пытаюцца “куды падзелі 
цара-бацюшку””

Дзяржаўная палітыка

Выраб пладова-ягадных вінаў 
у Беларусі рэгулюецца прагра-
май Саўміна “развіцця аргані-
зацый Рэспублікі Беларусь, якія 
ажыццяўляюць вытворчасць і эк-
спарт алкагольнай прадукцыі на 
2005-2010 гг.” Прывядзем факты 
з гэтага дакумэнту: На 2000 год 
гадавы выпуск пладова-ягадных 
вінаў складаў 6,6 мільёнаў дал. У 
2003 г. перавысіў 26,7 мільёнаў 
дал (рост у 4 разы). Дзяржаўнай 
праграмай плануецца ўпарад-
каваць гэты працэс і крыху ска-
раціць колькасць выпускаемых 
“чарніл” — да 21,1 млн. дал па 
выніках 2010 г. Што ўсё адно у 3 
разы болей за паказчык 2000 г. 

Дарэчы, нягледзячы на гэтую 
праграму, выраб пладова-ягад-
ных він у Беларусі цягам студзе-
ня-сакавіка 2010 г. узрос на 5,3% 
параўнаўча з аналагічным пра-
межкам часу 2009 году. 

Даведнік па тэрміналогіі:
Пладова-ягаднае віно  – віно, якое выраблена на аснове 
пладовых і ягадных сокаў ці экстрактаў, часам з дадаваннем 
дадатковага алкаголю і іншых рэчываў. У большасці краін 
свету такі напой віном не лічыцца. 

На тэрыторыі былога СССР пладовыя віна і іншыя сурагаты 
сталі найбольш папулярнымі з 70-х гадоў 20 стагоддзя. 
Прычына – прастата вырабу, нізкі сабекошт і ліквідацыя 
дэфіцыту гарэлкі. У народзе такія напоі празвалі “плодово-
выгоднымі”, “подло-ягоднымі”, “бормотухой”, “черніламі” (у 
Беларусі), “гомуламі” і інш.

“Бормотуха” (з рускай Вікіпедыі):

Бормотуха — суррогатный спиртной напиток: дешёвое 
(как правило, креплёное) низкокачественное плодово-
ягодное вино, приготовленное из дешёвого виноматериала, 
сахара, этилового спирта, воды и красителей. Используется 
исключительно для достижения алкогольного опьянения, 
вкусовые качества большой роли не играют. Бормотухой 
являются дешёвые виды портвейна и вермута, а также 
дешёвые плодово-ягодные вина.

Знаменитые советские бормотухи

Типичная цена — 2 рубля 20 копеек. Стоимость пустой 
бутылки — 15 копеек. :

Портвейн 33
Портвейн 777 («три топора»)
Портвейн «Агдам»
Розовое крепкое
Солнцедар
Янтарное десертное, Золотая осень
Осенний сад
Рубин («морилка»)
Белое крепкое (08, «бомба»), Біле міцне 
(«биомицин»)
Портвейн розовый («мутнорозовый»)
Волжское
Яблочное (также именуется «муха» из-за шмеля, 
часто изображаемого на этикетке)
Вишнёвое
Крыжачок

•
•
•
•
•
•
•
•
•

•
•
•

•
•

У Пухавіцкім раёне 
працягваецца рост 
вытворчасці пладова 
ягадных він
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Школьніца 10 класа Дружненскай школы Алеся Праліско атрымала 
срэбны медаль на на XVII Міжнароднай канферэнцыі юных навукоўцаў 
 “ICYS-2010”, якая адбывалася 15-17 красавіка 2010 году у Інданезіі



10  3-4(9-10) чэрвень 2010  ЭКАНОМІКА

Аналіз вынікаў судовых пра-
цэсаў з удзелам прадпрыемстваў 
Пухавіцкага раёну сведчыць пра 
істотныя праблемы рэгіянальнай 
эканомікі. Сітуацыя, натуральна 
лепей за “яму” восені 2009 году, 
але яе нельга ахарактарызаваць 
нават як задавальняючую. Су-
марны доўг крыху скараціўся, за-
тое колькасць даўжнікоў б’е ўсе 
рэкорды.

“Свіслацкі веснік” ўжо звяр-
таўся да тэмы “хронікі разгляду 
спраў” у Гаспадарчым Мінскай 
вобласці з удзелам прадпры-
емстваў Пухавіцкага раёну. І як 
высветлілася, дадзеныя з суда 
ёсць досыць важным і пэўным 
паказчыкам здароў’я мясцовай 
эканомікі.

Нагадаем, што нягледзячы на 
бравурныя рапарты, рост коль-
касці справаў з удзелам раённых 
прадпрыемстваў складаў +4-5 
што месяца. Усё часцей арганіза-
цыі Пухавіцкага раёну фігуравалі 
і ў рэестрах даўжнікоў Мінскай 
вобласці. Гэта спіс арганізацый, 
якія самастойна не здолелі выка-
наць рашэнне суда – выплаціць 
даўгі сваім крэдыторам і ў дачы-
ненні якіх 

пачаўся выканаўчы працэс па 
спагнанню сродкаў.

І калі ў першым атрыманым 
намі спісе (чэрвень 2009 г.) вы-
барка па Пухавічыне склала толь-
кі 10-15 юрыдычных асобаў, то 
ўжо узімку 2010 такі спіс скла-
даўся у сярэднім з 35-40 аргані-
зацый. А станам на 1.05 Гаспа-
дарчы суд падае дадзеныя пра 59 
юрыдычных асобаў, датычна якіх 
вядзецца выканаўчая вытвор-
часць. Гэта – абсалютны рэкорд 
за увесь час нашых назіранняў. У 
агуле па Мінскай вобласці такіх 
налічваецца – 1332. У студзені, 
напрыклад, спіс Мінскай вобласці 
складаў 772 юрыдычныя асобы 
(рост колькасці на 560). А “спіс 
Пухавіцкага раёну” – 42 (+17). 

Пры гэтым варта зазначыць, 
што у спісе даўжнікоў Пухавіч-
чыны прысутнічае напрыклад 
ААТ “Пухавіцкі доследна-экспе-
рыментальны завод”, які паводле 
ацэнкі Пухавіцкага райвыканка-
му заняў трэцяе месца у раёне па 
выкананні прагнозных мэтавых 
паказчыкаў сацыяльна-эканаміч-
нага развіцця сярод прамысло-
вых прадпрыемстваў за І квартал 
2010 года. Дырэктару нават пры-
судзілі грашовую прэмію за доб-
рую працу. Магчыма, у тым ліку, і 
працу у судах.

Што здзівіла – гэта прысутнас-
ць у спісе “Пухавіцкага Харчовага 
камбінату”. Якім чынам прадпры-
емства, якое выпускае алкаголь-
ную прадукцыю (пладова-ягад-
ныя віна) можа дагаспадарыцца 

да стану немагчымасці раз-
ліку з крэдыторамі цяжка 

ўявіць. Бо ўсім вядома, 
што выраб таннага 

алкаголю стаіць на 
4-м месцы па пры-
бытковасці відаў 
дзейнасці пасля 

прастытуцыі, вырабу і продажу 
зброі і наркотыкаў.

У агуле, у спісе даўжнікоў ці не 
палову складаюць прадпрыемст-
вы дзяржаўнай формы ўласнасці. 
І гэта пры тым што паводле афі-
цыйнага сайту Пухавіцкага РВК 
у раёне непасрэдна ў эканоміцы 
задзейнічаны 2080 юрыдыч-
ных асобаў (без уліку арганіза-
цый культуры, адукацыі і аховы 
здароў’я). А з гэтай колькасці 
1192 індывідуальных прадпры-
мальніка і яшчэ каля 300 прыват-
ных унітарных прадпрыемстваў. 
Статыстыка атрымліваецца не-
вясёлай.

Але ёсць і адносна добрыя 
навіны

Добрыя навіны – гэта вынікі 
траўня месяца. Сабраўшы ста-
тыстыку судовых паседжанняў, 
можна канстатаваць, што пра-
мысловыя арганізацыі са спісу 
даўжнікоў прынамсі стараюцца 
не фігураваць у новых працэсах. 

Да і агульная сума неплаця-
жоў ужо не дацягвае да рэкорду 
кастрычніка 2009 году. Нагадаем, 
што тады сумарны месячны аб’ём 
іскаў дзе адным з бакоў выступалі 
арганізацыі раёну перавысіў мі-
льярд рублёў. Альбо, калі браць 
бюджэтныя дадзеныя больш за 
2% ад падаходных паступленняў 
раёна (без уліку датацый раённа-
га бюджэту).

У траўні судзіліся лепей – су-
марны аб’ём іскаў склаў “толькі” 
895,796 мільёнаў. З гэтай коль-
касці сума даўгоў нашых прадп-
рыемстваў – 526,129 млн. (у кас-
трычніку 2010 – 661,372 млн.). 
Агульная сума, якую арганізацыі 
пухавіччыны спрабавалі спагнаць 
са свіх даўжнікоў склала 369,596 
млн. Такім чынам месячны “ба-
ланс” судовых працэсаў склаў -
156,532 млн. На жаль не на “нашу 
карысць”.

Але нават у гэтым можна знай-
сці і станоўчыя моманты: датыч-

на дзяржаўных прадпрыемстваў 
у траўні выстаўляліся прэтэнзіі 
на агульную суму толькі ў 95,337 
млн. Ці 18,12% ад агульнай сумы 
фінансавых прэтэнзій да аргані-
зацый Пухавіччыны.

Праўда і тут не абышлося без 
сумнага рэкорду. Традыцыйна 
“парадавала” Пухавіцкае спа-
жывецкае таварыства. Райспа-
жыўсаюз, дарэчы, прысутнічае і 
ў спісе арганізацый датычна якіх 
вядзецца выканаўчы працэс. А 
па выніках траўня на долю гэ-
тага прадпрыемства прыпадае 
амаль палова ад вышэйзгаданых 
95 мільёнаў. А менавіта 43,98 
мільёна. Альбо 8,36% ад агульнай 
сумы фінансавых прэтэнзій да 
арганізацый раёна. Самая буй-
ная прэтэнзія да спажывецкага 
таварыства  – “РАЙПО” “забыла” 
разлічыцца з Ваўкавыскім ААТ 
“Краснасельскбудматарыялы” 
(сума доўгу – 26,44 млн, нумар 
справы 341–5, суддзя Кальцоў).

Дарэчы, бюджэтам 2010 пра-
дугледжаны “уласныя” (без уліку 

датацый) даходы раёна у памеры 
60,957 мільярдаў. Такім чынам 
толькі майскія даўгі арганізацый 
раёну складаюць суму роўную 
8,63% ад гадавых паступленняў 
раённага бюджэту. Калі ж узяць 
агульную суму неплацяжоў, то 
яе аб’ём роўны 14,67% гадавых 
паступленняў бюджэту. Праўда 
варта паправіцца – дадзеныя ліч-
бы паказаныя выключна для па-
раўнання і ацэнкі аб’ёмаў даўгоў.

А што ў Свіслачы, Дружным, на 
прампляцоўцы?

Прадпрыемствы Свіслачы і 
Дружнага практычна адсутныя 
як ў спісах даўжнікоў так і ў рас-
кладзе судовых працэсаў Гас-

Судовы   

Гледзячы па 
выніках судоў, 

ствараецца 
ўражанне, што 

большасць нашых 
дырэктароў ведае 

эканоміку з прац В. І. Леніна 
і не чыталі нават Кейнса.

Колькасць 
арганізацый
даўжнікоў у 
Пухавіцкім раёне 
расце стаханаўскімі 
тэмпамі

У спісе даўжнікоў значную частку 
складаюць прадпрыемствы дзяржаўнай 
формы ўласнасці. 

месячны “баланс” 
судовых працэсаў 
склаў -156,532 млн. 
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Прэзідэнт Беларусі раптоўна 
заняўся кадравымі пытання-
мі. Сваіх пасадаў пазбавіліся 
кіраўнікі Гарадзенскай і Мін-
скай абласцей. Такая навіна 
стала нечаканасцю як для самі 
“знятых”, так і для большасці 
экспертаў. Яшчэ больш не-
чаканымі сталі прызначэнні: 
кіраўніком Мінскага аблвыкан-
каму прызначаны Барыс Бату-
ра. Ён вельмі доўгі час займаў 
аналагічную пасаду у Магілёўс-
кай вобласці і заслужыў сабе 
добрую рэпутацыю.

Калі Батуру толькі прызна-
чалі кіраўніком Магілёўшчыны, 
вобласць была ў эканамічнай 
яме. Аднак за гады кіравання 
Батуры крызіс атрымалася пе-
раадолець. Вобласць займела 
добрыя паказчыкі ў галіне гас-
падаркі, была адной з першых у 
краіне па ўцягванню замежных 
інвестыцый, найперш расей-
скіх.

Падначаленыя адзначаю-
ць інтэлігентнасць Батуры. 
Дарэчы, на новую працу Батура 
перайшоў са старым намесні-
кам. Валеры Іваноў цяпер будзе 
не намеснікам спікера савета 
рэспублікі, а Мінаблвыканкаму. 
Раней Іваноў быў старшынём 
Шклоўскага райвыканкаму.

Падчас знаходжання ў Лю-
банскім раёне Лукашэнка ска-
заў: «Дзе недакладная інфар-
мацыя — адразу інфармуйце 
мяне, прымем рашэнні аж да 
адстаўкі людзей. Па губерна-
тару разбярэмся і па міністру 
таксама, а то гу-
бернатару хлу-
сяць, а ён — мне. 
Гэтага не павінна 
быць». 

Нумар 

п.п.
назва юрыдычнай асобы

1 Г. МАРЬИНА ГОРК КОЗЛОВСКАЯ     ОЛЬГА    ВЛАДИМИРОВНА УНН 690203048

2 Г. МАРЬИНА ГОРКА ДСУП „ПМК N220”   УП „МИНСКОБЛСЕЛЬСТРОЙ” УНН 690019259

3 Г. МАРЬИНА ГОРКА ОАО „ПУХОВИЧСКИЙ КОМБИНАТ ХЛЕБОПРОДУКТОВ” УНН 600124787

4 Г. МАРЬИНА ГОРКА ОАО „ПУХОВИЧСКИЙ ОПЫТНО-ЭКСПЕРИМЕНТАЛЬНЫЙ ЗАВОД” УНН 600043074

5 Г. МАРЬИНА ГОРКА ОАО  „ПУХОВИЧСКИЙ РАЙАГРОСЕРВИС” УНН 600043087

6 Г. МАРЬИНА ГОРКА УПП  „ОФОРМИТЕЛЬ” УНН 600042953

7 Г. МАРЬИНА ГОРКА ЧАСТНОЕ ТОРГОВОЕ УНИТАРНОЕПРЕДПРИЯТИЕ «ПУХОВИЧСКИЙ КООПЕРАТОР» УНН 600504374

8 Г. МАРЬИНА ГОРКАПУХОВИЧСКОЕ РАЙОННОЕПОТРЕБИТЕЛЬСКОЕ ОБЩЕСТВО УНН 600115965

9 Г.МАРЬИНА ГОРКА АДАМЕЙКО АЛЕКСАНДР ИГОРЕВИЧ УНН 690221051

10 Г.МАРЬИНА ГОРКА ГЕРТ ЕКАТЕРИНА ВЛАДИМИРОВНА УНН 690415015

11 Г.МАРЬИНА ГОРКА ДАНИЛЕНКО АНДРЕЙ БОРИСОВИЧ УНН 690200008

12 Г.МАРЬИНА ГОРКА ДРАЧПАВЕЛ МИХАЙЛОВИЧ УНН 600510513

13 Г.МАРЬИНА ГОРКА НАЗАРЯН     ТАМАРА    ВАЧАГАНОВНА УНН 690414379

14 Г.МАРЬИНА ГОРКА СОВМЕСТНОЕ ЗАКРЫТОЕ АКЦИОНЕРНОЕ ОБЩЕСТВО „ГРУППА  АРИКО” УНН 690262877

15 Г.МАРЬИНА ГОРКА ЧПТУП  «БЕЛОРВИК» УНН 690642502

16 МИНСКАЯ ОБЛ..,ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н СЕЛЬСКОХОЗЯЙСТВЕННЫЙПРОИЗВОДСТВЕННЫЙ КООПЕРАТИВ „СИТНИКИ” УНН 600116004

17 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ГУП  ВОДОХОЗЯЙСТВЕННЫХ СИСТЕМ „ПУХОВИЧСКОЕПВС” УНН 600124945

18 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ДУП  „ПУХОВИЧСКИЙ АВТОТЕХСЕРВИС” УНН 600124894

19 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ИП КУЗНЕЦОВ ИВАН СЕРГЕЕВИЧ УНН 690413398

20 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ИП ЛОМАКО АНДРЕЙ НИКОЛАЕВИЧ УНН 690412284

21 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ИП РУДЫЙ МАКСИМ ВЛАДИМИРОВИЧ УНН 690293682

22 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ИП СТРЕЛЬСКИЙ АЛЕКСАНДР АНТОНОВИЧ УНН 690057784

23 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ИП ХАРЛАМОВ    АЛЕКСАНДР    НИКОЛАЕВИЧ УНН 690413967

24 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ИП ХЛОПКОВА ГАЛИНА ВАЛЕНТИНОВНА УНН 690413806

25 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ИП ШИНКАРЕЦКАЯ    ЛЮДМИЛА    ИВАНОВНА УНН 690126216

26 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ИП  МАЛАХОВА ЛЮДМИЛА МИХАЙЛОВНА УНН 600549082

27 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н КСУП «ПУХОВИЧСКОЕ» УНН 690653222

28 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н КУП  „ПУХОВИЧСКИЙ РАЙОННЫЙ КОМБИНАТ БЫТОВОГО ОБСЛУЖИВАНИЯ” УНН 600124879

29 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ОБЩЕСТВО С ОГРАНИЧЕННОЙ ОТВЕТСТВЕННОСТЬЮ „БЕЛОРХИС” УНН 500499526

30 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ОБЩЕСТВО С ОГРАНИЧЕННОЙ ОТВЕТСТВЕННОСТЬЮ „ОДЭС-СЕРВИС” УНН 600314745

31 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ОБЩЕСТВО С ОГРАНИЧЕННОЙ ОТВЕТСТВЕННОСТЬЮ „СТРОЙКОМП” УНН 600226241

32 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ОБЩЕСТВО С ОГРАНИЧЕННОЙ ОТВЕТСТВЕННОСТЬЮ «КВИН-СУПЕР» УНН 690611595

33 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ОДО  „ЧИСТОЕПОЛЕ”  УНН 101280913

34 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ООО „ИВАН КУПАЛА-ТОРГ” УНН 190618942

35 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ООО  „ЖИВКОМ” УНН 690342733

36 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ООО  «СТРОИТЕЛЬНЫЕ МЕТАЛЛОКОНСТРУКЦИИ» УНН 690604232

37 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ОТКРЫТОЕ АКЦИОНЕРНОЕ ОБЩЕСТВО „БЕЛЭНЕРГОСАНТЕХМОНТАЖ” УНН 600042690

38 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ОТКРЫТОЕ АКЦИОНЕРНОЕ ОБЩЕСТВО „ПУХОВИЧСКАЯ КАРТОННАЯ ФАБРИКА” УНН 600124904

39 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ОТКРЫТОЕ АКЦИОНЕРНОЕ ОБЩЕСТВО „ПУХОВИЧСКИЙПИЩЕКОМБИНАТ” УНН 600124866

40 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н РСДУП „ЭКСПЕРИМЕНТАЛЬНАЯ БАЗА„ЗАЗЕРЬЕ”  УНН 600116244

41 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н РСУП „ПЛЕМЕННОЙ ЗАВОД „ИНДУСТРИЯ” УНН 600116180

42 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н РСУП  „КРАСНОГВАРДЕЙСКИЙ” УНН 600116257

43 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н РУП  „ШАЦКИЙ МЕХАНИЧЕСКИЙ ЗАВОД” УНН 600124853

44 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н САЧОК   ЗИНАИДА    ВЛАДИМИРОВНА УНН 600382893

45 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н СЕЛЬСКОХОЗЯЙСТВЕННЫЙ ПРОИЗВОДСТВЕННЫЙ КООПЕРАТИВ „ШАЦК” УНН 600116099

46 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н СООО  “ПРОФИЛЬДРЕВ “ УНН 800015472

47 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н СПК „ТУРИНСКИЙ” УНН 600116058

48 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н СПК  „ЗАЗЕРКА” УНН 600116032

49 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н СПК  „ИСКРА НАДЕЖДЫ” УНН 600116124

50 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н УЗ  „МАРЬИНОГОРСКАЯ ЦЕНТРАЛЬНАЯ РАЙОННАЯ БОЛЬНИЦА” УНН 600125066

51 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ЦЫГАНОВ ДМИТРИЙ ВЛАДИМИРОВИЧ УНН 690274777

52 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ЧАСТНОЕ СТРОИТЕЛЬНОЕ УНИТАРНОЕПРЕДПРИЯТИЕ «ПУХОВИЧИСТРОЙ» УНН 690600528

53 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ЧАСТНОЕ ТОРГОВОЕ УНИТАРНОЕПРЕДПРИЯТИЕ «БЮНИК» УНН 690529416

54 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ЧАСТНОЕ ТОРГОВОЕ УНИТАРНОЕПРЕДПРИЯТИЕ «ДАНКАИР» УНН 690622126

55 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ЧАСТНОЕ ТОРГОВОЕ УНИТАРНОЕПРЕДПРИЯТИЕ «М-МАРКЕТ» УНН 690638034

56 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ЧАСТНОЕ ТОРГОВОЕ УНИТАРНОЕПРЕДПРИЯТИЕ «СВИСЛОЧЬТОРГ» УНН 690639347

57 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ЧТПУП «ИНФОКАР-ПЛЮС» УНН 690456205

58 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ЧТУП  “ ФАРТБИ “ УНН 690608715

59 ПУХОВИЧСКИЙ Р-Н ЧУППО ОКАЗАНИЮ УСЛУГ «БОБЕР-ТРЕЙД» УНН 690623242

  рэкорд
падарчага Суду. Выключэннем 
ёсць хіба КУП “Жылкампаслугі 
Свіслач” з якога прыватнае прад-
прыемства спрабавала спагнаць 
4 мільёны. І ЖСК “Дружны-Ін-
вест”, з якога Пухавіцкая аргані-
зацыя “УКС – Пухавічы” спа-
ганяе 41 мільён (дарэчы, гэты 
працэс не ўлічаны ў складзенай 
намі агульнай статыстыцы як 

“высвятленне адносінаў” унутры 
раёну).

У астатнім % даўгавых аба-
вязацельстваў суб’ектаў гаспа-
дарання Свіслачы і Дружнага 
складае толькі 73,59 мільёны. Ці 
13,98% ад агульнай сумы даўгоў. 
Гэта, канешне не цудоўны паказ-
чык. Але, калі ўлічыць, што на 
нашай тэрыторыі сканцэнтрава-

на больш за 37% раённай эка-
номікі, то сітуацыя не выглядае 
трагічнай.

Ніжэй падаем спіс прадп-
рыемстваў, датычна якіх Гас-
падарчым Судом Мінскай 
вобласці вядзецца выканаўчы 
працэс (спіс складзены станам 
на 1.05.2010 г.):

Прэзідэнт 
узяўся 
за кадры
Пасля шэрагу 
“разносаў” за 
эканамічныя 
паказчыкі, Мінская 
вобласць атрымала 
новага кіраўніка

Барыс 
Батура ©
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Толькі два суб’екты гаспадарання Пухавіччыны маюць права пастаўляць прадукцыю 
жывёльнага паходжання ў РФ. Абодва – “замежныя прадпрыемствы”. 
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Goodbye 
America

“Нягледзячы на вызваленне 
беларускіх палітычных зняволе-
ных восенню 2008 года і высілкі 
ЗША, накіраваныя на садзеянне 
правядзенню ў Беларусі далей-
шых рэформаў па дэмакраты-
зацыі, захаванню правоў чала-

века і вяршэнства закона, 
сур’ёзныя праблемы заста-

юцца”, — зазначаецца ў даку-
менце.

“Дзеянні і палітыка шэрагу 
членаў урада Беларусі і іншых 
дзяржаўных чыноўнікаў пра-
цягваюць уяўляць экстраарды-
нарную пагрозу нацыянальнай 
бяспецы і замежнай палітыцы 
ЗША. З чаго вынікае, што сан-
кцыі ў дачыненні да беларускіх 
дзяржаўных чыноўнікаў, якія 
былі прынятыя 16 чэрвеня 2006 
года, павінны працягваць дзеян-
не і пасля 16 чэрвеня 2010 года”, 
— цытуе дакумент прэс-служба 
Белага дома.

У чэрвені 2006 года прэзідэнт 
ЗША Джордж Буш падпісаў указ 
аб фінансавых санкцыях у дачы-
ненні да Аляксандра Лукашэн-
кі і яшчэ да дзевяці беларускіх 
службовых асобаў, “адказных за 
падрыў дэмакратычных працэсаў 

і інстытутаў, парушэнне правоў 
чалавека, дзяржаўную каруп-
цыю”. Указ блакіруе ўласнасць 
і права беларускіх чыноўнікаў 
на ўласнасць у ЗША, рахункі і 
магчымасць фінансавых апера-
цый. Амерыканскім кампаніям і 
прыватным асобам забаронена 
заключаць здзелкі з указанымі 
службовымі асобамі.

У спіс, які прыкладаецца да 
ўказа, акрамя Аляксандра Лука-
шэнкі ўвайшлі яго сын Віктар Лу-
кашэнка, намеснік кіраўніка Ад-
міністрацыі прэзідэнта Наталля 
Пяткевіч, міністр юстыцыі Віктар 
Галаванаў, старшыня Белдзяржт-

элерадыёкампаніі Аляксандр Зі-
моўскі, экс-старшыня КДБ Сцяпан 
Сухарэнка, былы дзяржсакратар 
Савета бяспекі Віктар Шэйман, 
экс-камандзір САХР Дзмітрый 
Паўлічэнка, былы міністр унут-
раных спраў Уладзімір Навумаў, 
кіраўнік Цэнтрвыбаркама Лідзія 
Ярмошына.

Акрамя таго, у сакавіку 2006 
года, пасля выбараў прэзідэн-
та Беларусі, ЗША далучыліся да 
спісу неўязных Еўрасаюза і ўвялі 
забарону на ўезд на сваю тэрыто-
рыю 30 беларускіх чыноўнікаў, у 
тым ліку прэзідэнта Лукашэнкі.

БелаПАН  

Прэзідэнт ЗША 
Барак Абама 
працягнуў на год 
санкцыі ў дачыненні 
да шэрагу службовых 
асоб Беларусі, 
паведамляе прэс
служба Белага дома.

Пасля выбараў прэзідэнта Беларусі 
у 2006 г., ЗША далучыліся да спісу 
неўязных Еўрасаюза і ўвялі забарону на 
ўезд на сваю тэрыторыю 30 беларускіх 
чыноўнікаў.

Каб не лазілі

Аператыўна-анал ітычны 
цэнтр пры прэзідэнце Бела-
русі сумесна з міністэрствам 
сувязі і інфарматызацыі рых-
туе дакумент пра асаблівасці 
абмежавання доступу да ін-
тэрнэт-рэсурсаў. Дакументам 
прадбачаецца “ ў абавязковым 
парадку абмежаваць доступ да 
інфармацыі, распаўсюджанне 
якой забаронена адпаведнымі 
заканадаўчымі актамі, органам 
дзяржаўнага ўпраўлення, ус-
тановам адукацыі і некаторым 
іншым суб’ектам”.

Аператыўна-анал ітычны 
цэнтр пры прэзідэнце Бела-
русі сумесна з міністэрс-
твам сувязі і інфарма-
тызацыі рыхтуе дакумент 
пра асаблівасці абмежавання 
доступу да інтэрнэт-рэсурсаў. 
Пра гэта паведаміла журналіс-
там начальніца ўпраўлення 
электрасувязі мінсувязі Вольга 
Федарэева.

Па словах Вольгі Федарэ-
евай, першая рэдакцыя даку-
менту ўжо была на ўзгадненні. 
Дакументам прадугледжана ў 
абавязковым парадку абме-
жаваць доступ да інфармацыі, 
распаўсюджанне якой забаро-
нена адпаведнымі заканадаўчы-
мі актамі, органам дзяржаў-
нага ўпраўлення, установам 
адукацыі і некаторым іншым 

суб’ектам, пералічаным ва ўка-
зе №60.

Фізічным асобам, гэта зна-
чыць карыстальнікам, паслуга 
па абмежаванні доступу да ін-
тэрнэт-рэсурсаў будзе аказ-
вацца па заяўцы, у адпавед-
насці з дамовай, заключанай з 
пастаўшчыком інтэрнэт-паслуг. 
“Пры звароце да правайдара 
спажывец сам указвае, доступ 
да якой інфармацыі яму трэба 
абмежаваць, - растлумачыла 
начальніца ўпраўлення. - Гэта 
можа быць або спіс адрасоў, або 
нейкі вызначаны кантэнт”. 

Дзяржаўным органам 
Беларусі абмяжуюць 
доступ да рэсурсаў 
сеткі Internet

Ісламскі 
аўтапром
Міністр Ірану 
клапоціцца пра 
беларускі аўтапром

У траўні ў Мінску быў міністр 
прамысловасці і шахтаў Ірана Алі 
Акбар Мехраб’ян. На сустрэчы са 
сваім беларускім калегам Аляк-
сандрам Радзевічам прадстаўнік 
іранскага ўрада абмяркаваў па-
шырэнне сумеснай вытворчасці 
ў Беларусі іранскіх аўтамабіляў 
Samand, праект будаўніцтва ў Бе-
ларусі іранскага цэментавага за-
воду з вытворчай магутнасцю 3,3 
тыс. тон у дзень, перадае выданне 
Tehran Times.

За 2009 год ЗАТ “Юнісон” су-
месна кампаніяй Iran Khodro вы-
пусцілі 244 легкавыя аўтамабілі 
маркі Samand. Прадалі — 281. 
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ЖКГ завышае 
кошты

Старшыня Камітэта дзяржаў-
нага кантролю Зянон Ломаць 
заявіў, што арганізацыі ЖКГ 
неабгрунтавана завышаюць са-
бекошт сваіх паслуг. Кіраўнік 
ведамства адзначыў, што што-
год камунальнікам даводзіцца 
паказчык па зніжэнні сабекош-
ту паслуг, аднак ён, наадварот, 
пастаянна расце.

Па словах Зянона Ломаця, 
акрамя аб’ектыўных фактараў, 
такіх, як павышэнне коштаў на 

энергарэсурсы, будматэры-
ялы, на дадзеную сітуа-

цыю ўплываюць і 
с у б ’ е к т ы ў н ы я 

ф а к т а р ы . 

У іх ліку - неабгрунтаванае ад-
нясенне выдаткаў на сабекошт, 
нерацыянальнае выкарыстанне і 
перарасход рэсурсаў, завышэн-
не кошту прац, выкананых ін-
шымі арганізацыямі, парушэнні 
ў аплаце працы, перадае БелТА.

Кіраўнік КДК адзначыў, што 
асноўная колькасць зваротаў 
грамадзянаў у яго ведамства 
тычыцца менавіта дзейнасці ар-
ганізацый жыллёва-камуналь-
най гаспадаркі. У сувязі з гэтым 
кантралёры праверылі каму-
нальныя службы ўсіх абласцей 
рэспублікі, у тым ліку і Мінску.

“Людзі скардзяцца на кепскі 
стан жылога фонду, на няякасны 
і працяглы капітальны рамонт 
дамоў, на дрэнны стан дваровых 
тэрыторый, незахаванне тэмпе-

ратурнага рэжыму вады 
і цяпла ў кватэрах, 

на невыкананне 

іншых сацыяльных стандар-
таў. Шмат пытанняў па аплаце 
жыллёва-камунальных паслуг”, 
- сказаў Зянон Ломаць.

Сярод выяўленых недахопаў 
таксама - факты фармалізму, 
валакіты, абыякавага стаўлен-
ня да патрэбаў людзей з боку 
кіраўнікоў жыллёва-камуналь-
ных службаў. Пры гэтым, як ад-
значыў кіраўнік КДК, “у сістэме 
ЖКГ грувасткія апараты, шмат 
кіраўнікоў, а адказваць няма 
каму”.

Асаблівыя пытанні ў правя-
раючых выклікалі наяўныя вы-
падкі нямэтавага выкарыстан-
ня сродкаў, якія павінны былі 
пайсці на капітальны рамонт 
жылля.

Зянон Ломаць прывёў 
прыклад, назваўшы яго бязлад-
дзем, калі пры правядзенні кап-
рамонту жылых дамоў у ЖРЭА 
№ 2 Фрунзенскага раёна Мінску 
быў завышаны кошт выкананых 
працаў. Таксама высветлілася, 
дадзеная арганізацыя больш 
за 70 мільёнаў рублёў, якія 
грамадзяне адлічвалі на капра-
монт жылля, выкарыстоўвала ў 
сваіх мэтах. На грошы, замест 
рамонту, купілі кампутары, ім-
брык, праязныя білеты.

Тэлеграф   

Старшыня Камітэту Дзяржкантролю лічыць, 
што структуры ЖКГ неапраўдана завышаюць 
сабекошт сваіх паслугаў

Кошты на камунальныя паслугі 
ў Беларусі ў 2 разы вышэй чым 
у Ўкраіне і ў 1,5 разы чым у РФ.
Міністэрства ЖКГ Беларусі 
лічыць, што насельніцтва 
аплачвае 27% сабекошту 
паслуг. Іх калегі ў Украіне, 
кажуць, што іх грамадзяне 
пакрываюць 57% выдаткаў, 
Рускія называюць лічбу 62%.

Польскія памежнікі 8 гадзінаў 
лічылі колькасць кантрабандных 
цыгарэтаў, якія вез Беларускі 
кіроўца ў Польшчу. Гэта –  амаль 
што рэкордны аб’ём кантрабанд-
нага грузу, які спрабавале ўвезці з 
Беларусі ў Польшчу.

Паводле прадастаўленых жа-
кумантаў, у фуры і прычэпу зна-
ходзіўся груз ДВП для аднаго з 
прадпрыемстваў у цэнтральнай 
Польшчы. Мытнік тым не меней 
вырашыў праверыць тавар. Пасля 
таго як была прыўзнятая заслона 

з ДВП, высветлілася, што ўся ма-
шына загружана скрынкамі з цы-
гарэтамі. А на падлозе ляжала 50 
лістоў сталі – мусіць для таго каб 
вага фуры “адпавядала” прыклад-
най вазе грузу з ДФП.

У грузавіку, поўнасцю запоў-
неным цыгарэтамі, было знойд-
зена 600 тысяч пачкаў, ці 12 млн 
цыгарэтаў з расійскімі акцызнымі 
знакамі. Кошт знойдзеных цы-
гарэтаў ацэньваецца ў 4,5 мільёна 
злотых (каля 1,4 млн долараў). Пе-
ралік кантрабанды цягнуўся 8 гад-

зінаў. 40 гадовы кіроўца з Беларусі 
паведаміў, нібы не ведаў, што вёз 
у аўтамабілі. Ён затрыманы. Яму 
пагражае да 5 гадоў зняволення і 
канфіскацыя аўтамабіля разам з 
таварам.  

Не чакалі
Беларускія кантрабандысты 
паставілі новы рэкорд
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Хто плаціць 
той і  лечыць

Міжнародныя 
арганізацыі працягваюць 
фінансаваць айчыную 
медыцыну

Беларусь атрымае два гранты 
Глабальнага фонду аб’ёмам амаль 
$25 млн. на лячэнне мультырэзіс-
тэнтных сухотаў (туберкулёзу) і 
ВІЧ на 2010-2013 гады.

Першы грант на суму $17 млн. 
прызначаны для лячэння хворых з 
мультырэзістэнтнымі формамі су-
хотаў, аснашчэння лабараторнай 
службы і рэканструкцыі бальніц, 
якія ажыццяўляюць лячэнне су-
хотаў з лекавай устойлівасцю. Не-
абходнае лячэнне атрымаюць 2,6 
тыс. пацыентаў.

Другі, які складае $7,5 млн., 
прызначаны для прафілактыкі і 
лячэння ВІЧ-інфекцыі, узмацненне 
магчымасцей нацыянальных уста-
ноў і правядзенне інфармацыйнай 
кампаніі па зніжэнню стыгмы ў 
грамадстве ў адносінах да людзей, 
якія жывуць з ВІЧ.

Прадстаўнік ААН/ПРААН у 
Беларусі Антоніус Брук адзначыў, 
што “новыя гранты з’яўляюцца 
самымі буйнымі праграмамі ў 
сферы грамадскай аховы здароўя, 
якія ажыццяўляюцца міжнарод-
нымі арганізацыямі ў Беларусі”. 
Ён выказаў надзею, што дзякую-
чы гэтым грантам удасца спыніць 
распаўсюджванне сухотаў і ВІЧ.

Грант на барацьбу з сухота-
мі — другі буйны грант, што прад-
стаўляецца Беларусі Глабальным 
фондам для ўзмацнення нацы-
янальных магчымасцей у гэтай 
сферы. Першы грант пачаў сваю 
работу ў кастрычніку 2007 года. 
Прадугледжваецца, што з 2007 
па 2015 год Беларусь атрымае ад 
Глабальнага фонду $35-38 млн. на 
проці-сухотавыя мерапрыемствы. 
Акрамя гэтага, краіна за 2004-
2015 гады будзе прафінансаваная 
яшчэ на $64 млн. на процідзеянне 
эпідэміі ВІЧ-інфекцыі.

Белта   

Паводле БелСТАТу, сярэднедушавы мінімальны спажывецкі бюджэт сям’і з чатырох 
чалавек з 1 мая бягучага года складзе Br440 тыс. 600 у разліку на месяц. Што 
на 11,5% больш за мінулы паказчык.
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Падобна што кіраўніцтва 
“лепшага інвестара-2009” ЗАТ 
‘Август-бел’ вырашыла з зайз-
дроснай рэгулярнасцю “радава-
ць недатрымкай свайго слова” 
жыхароў Свіслачы і Дружнага. 
Гэтым разам на палігоне быта-
вых адыходаў знойдзены каніс-
тры з атрутай, якія паводле 
словаў дырэкцыі прадпрыемс-
тва “складуюцца на тэрыторыі 
і пасля абясшкоджваюцца”. 
Абясшкоджванне, як паказала 
практыка – выкіданне на звалку 
бытавых адыходаў.

4 траўня на сайце радыё 
“Свабода” з’явіўся рэпартаж 
пра паездку карэспандэнтаў у 
Дружны. Чарговае “падарожжа 
Свабоды” (менавіта так назы-
ваецца рубрыка) пачалося з… 
палігона цвёрдых бытавых ады-
ходаў ці папросту Свіслацкай 
звалкі.  Справа ў тым, што на 
яе, паводле вусных сведчанняў, 
было выкінута блізу 300 30-ці 
літровых каністр з-пад кан-
цэнтрату мурашынай кіслаты. 
І рэшткі атруты заставаліся ў 
ёмістасцях. 

Апошні выкід на звалку ад-
быўся, паводле сведчанняў ві-
давочцаў, напярэдадні першага 
траўня. І, нягледзячы на працу 
работнікаў звалкі па “пахаван-
ню” адыходаў, тры каністры 
былі прадэманстраваныя карэс-
пандэнтам радыё “Свабода”. На 
сініх ёмістасцях напісана што 
гэта — „фармікадаксід 85% кан-
цэнтрацыі”. Ці папросту мура-
шыная кіслата. На момант пры-
езду жарналістаў, у каністрах 
заставалася па 50-100 гр. рэчы-
ваў. Якія, паводле запісу на тым 
жа цэтліку: вогненебяспечныя, 
хімічна актыўныя, раз’ядаюць 
скуру, дыхальныя шляхі і г.д.

У нашай акрузе толькі адно 
прадпрыемства, якое выкарыс-
тоўвае дадзенае рэчыва – сум-
навядомы “Август-Бел”. А далей 
проста прапануем размову жур-
наліста Свабоды з Сяргеем Аб-
разоўскім і вартаўніком звалкі 
Мікалаем Салаў’ём:

Карэспандэнт: «А што ў гэ-
тай каністры было?» 

Салавей: «Атрута была — 
што там можа...» 

Карэспандэнт: «Во на эты-
кетках — «Made in China...» 

Абразоўскі: «Гэтая гадасьць 
усё патруціць у акрузе. Ты ж калі 
жука труціш — 1 грам дадаеш. А 
тут 30 літраў — жах! Звалка ў 
месцы, дзе выходзяць грунтовыя 
воды, бачыце, колькі сьмецьця ў 

іх плавае. Каністры былі на 
беразе. У іх каля 100 
грам засталося, і ўжо 

ўсё будзе атруча-
на. Мы знайшлі 
тры каністры, 

рабочы сказаў, што іх 
было каля 300...» 

Салавей: «Звалка пра-
цуе гадоў шэсьць — з уся-

го раёну ідзе. Зрабіць 
ангары б, каб скласьці 
акуратна, а грошай 
няма. Пяском засы-
паюць — кар’ер во 
рыюць. Экскаватар 
год стаіць, як матор 

зь яго зьнялі. А тэрыторыя палі-
гону — амаль да ЦЭЦ. Была да 
пасёлку Сьвіслач — цяпер на 
ёй лецішчы стаяць. А з „Август-
Бел” трэці месяц возяць». 

Карэспандэнт:«А самі не 
баіцеся, калі „хімію” пачнуць 
пастаянна везьці?» 

Салавей: «А хто не баіцца? 
Я ж у машыну залезу — бачу, 
дзе бочкі з хімікатамі. Ну, у вас 
праца такая. А наша начальства 
вочы заплюшчыць — давайце...» 

Рэтраспэктыва. Паводле па-
лажэньня аб дазволе на захоў-
ваньне адкідаў пра небясьпеч-
ныя рэчы належыць апэратыўна 
паведамляць у экалягічныя ор-
ганы. У Менску я патэлефанаваў 
намесьніцы міністра прыродных 
рэсурсаў і аховы навакольнага 
асяродзьдзя спадарыні Валчузе. 

К а р э с п а н д э н т : « Га л і н а 
Ўладзіміраўна, мы на звалцы 
знайшлі і сфатаграфавалі 
бочкі з кампанэнтамі ад 
ядахімікатаў...» 

Валчуга:«Калі гэта замежнае 
прадпрыемства, яно, пэўна, пад-
парадкоўваецца „Белбіяфарму”, 
а тэрытарыяльна — выканкаму. 
Мы ж зьвяралі па ўсіх пазыцы-
ях...» 

Карэспандэнт:«Мы ж пад-
пісалі міжнародную Орхус-
кую канвэнцыю, павінны ве-

даць экалягічную бясьпеку 
на ўсіх стадыях будаўніц-
тва і вытворчасьці. Ані вы, 
ані людзі ня ведаюць — фак-
тычна мы парушаем канвэн-
цыю?» 

Валчуга: «Ёсьць у нас райінс-
пэкцыя, аблкамітэт, якія гэтым 
займаюцца. Зараз я ня ведаю, не 
магу вам дакладна сказаць...»

Мяркуем, варта нагадаць, 
што у 2009 годзе у інтэрвью 
парталу ТУТ.бай дырэктар ЗАТ 
“Август Бел” па агульных пы-
таннях спадар Сяргей Багданаў 
казаў: “На заводе будет, по 
сути, безотходное произ-
водство. Отходы, которые 
будут возникать в техно-
логическом процессе (тара 
из-под сырья, вода и ветошь 
после мытья производства), 
никуда не вывозятся. Твер-
дые отходы будут скла-
дироваться в контейнеры, 
жидкости — в бочки, и раз в 
несколько месяцев утилизи-
роваться.”

На жаль, словы таварышча 
Багданава супярэчаць атрыма-
ным намі фотаздымкам і седчан-
ням. А гэта падобна на ману. І, 
на жаль, такое падабенства стае 
звыклай справай, калі гаворка 
заходзіць пра “Август-Бел”
Свіслач: Рэгіянальны партал,  

Падарунак ад 
“Август-Бел”
На палігоне ТБА блізу 
дружнага знайшлі 
тару з хімікатамі ад 
”АвгустБел”

Фактычнае падцверджанне — каністра з небяспечным рэчывам у руках 
у С. Абразоўскага

Спадар Салавей:Страшна 
выгружаць атруту, 
але “начальства вочы 
заплюшчыць — давайце...”
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АВГУСТ-БЕЛ
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Беларускі завод хімічных срод-
каў абароны раслін ЗАТ «Август-
Бел», пачынае пусканаладачныя 
работы комплексу тэрмічнага 
знішчэння адыходаў на базе інсі-
нератара ИН-50.4М вытворчасці 
ЗАТ «Турмалін».

Паводле дадзеных кампаніі 
“Турмалін”, Інсінератар быў укам-
плектаваны і адпраўлены на бу-
даўнічую пляцоўку Август-Бел 
яшчэ ў 2008 годзе. Аднак нават 
з пачаткам працы заводу, ён не 
быў запушчаны. Расійскі навуко-
вы партал S&T RF са спасылкай 
на прэс-службу Августа прывод-
зіць наступнае тлумачэнне такой 
затрымцы: “В то время в Белару-
си проходили Выборы в местные 
советы депутатов, и внимание 
избирателей привлекали порой за 

счет раздувания несуществую-
щих экологических угроз, вызывая 
страх и протест у местных жи-
телей. В итоге строительство 
завода было взято под контроль 
Правительством Беларуси. Госу-
дарственные инспекции подтвер-
дили безопасность производства.”

Дзіўнае тлумачэнне прычынаў 
канфлікту, асабліва уважаючы, 
што мясцовыя выбары ў Беларусі 
адбыліся толькі ўвесну 2010 году. 
Але, для Август-Бел, падобна, 
такія нестыкоўкі ў падачы інфар-
мацыі становяцца нормай працы.

Тым не меней, прэс-служба 
Фірмы “Август” (РФ) заяўляе, што 
ўжо да канца чэрвеня адмыслоўцы 
ЗАТ «Турмалін» прыедуць Свіслач 
і Дружны, каб правесці шэф-ман-
таж абсталявання, адпрацаваць 

асноўныя тэхналагічныя рэжымы, 
навучыць персанал заводу пра-
цы з інсінератарам. На поўную 
магутнасць апарат мае запраца-
ваць самае большае праз 2 тыдні 
пасля пачатку наладачных работ. 
Менавіта такі тэрмін называе ЗАТ 
“Турмалін” на сваім сайце.

Інсінератар ИН-50.4М  прадук-
цыйнасцю 150 кг. на гадзіну быў 
закладзены у праект заводу як 
сродак знішчэення адыходаў вы-
творчасці. Аднак, ужо у 2008 год-
зе прадстаўнікі ЗАТ “Август Бел” 
у шматлікіх інтэрвью і ратыкулах 
заяўлялі гатоўнасць выкарыстаць 
гэты агрэгат для знішчэння пра-
тэрмінаваных ядахімікатаў, якія 
захоўваюцца ў Беларусі. Прыклад: 
Прэс-рэліз ЗАТ “Август-Бел” ад 
19.12.2007: “…Также компания 
ЗАО “Август-Бел”... готова по-
мочь решению проблемы хра-
нения в Республике Беларусь 
неиспользованных средств за-
щиты растений с истекшим 
сроком годности. На новом 
заводе будет установлено 
специальное оборудование,... 
которое будет способство-
вать решению данной пробле-
мы…”

Дарэчы, у паведамленні S&T 
RF кажацца, што інсінератар мае 
выкарыстоўвацца выключна для 
знішчэння  старых ёмістасцяў, у 
якіх захоўваліся гербіцыды. А ў 
спецыфікацыі апарата кажацца, 
што апарат абсталяваны і блокам 
для падачы вадкіх адыходаў.  

Даведка:
Даведка пра механізмы 
працы Інсінератару ИН-
50.4М:

Адыходы будуць спальвацца 
пры тэмпературы да 900°С. У 
комплекс таксама ўключана 
камера дапальвання 
адыходзячых дымавых 
газаў і ўзмоцненая сістэма 
газаачышчэння. Падобны 
комплекс працуе на яшчэ 
адным прадпрыемстве 
ЗАТ «Аўгуст» — заводзе 
сумесявых прэпаратаў 
у Вурнарах (рэспубліка 
Чувашыя).

ЗАТ «Турмалін» (Санкт-
Пецярбург) распрацоўвае і 
пастаўляе сэртыфікаванае 
абсталяванне для тэрмічнага 
знішчэння (абясшкоджванні) 
небяспечных і асоба 
небяспечных адыходаў 
— Інсінератары ИН-
50. Асноўныя выгляды 
адыходаў, якія 
знішчаюцца дадзенымі 
апаратамі: цвёрдыя, 
вадкія, пастападобныя 
хімічныя, медычныя, 
адыходы фармацэўтычных 
вытворчасцяў, біялагічныя, 
прамысловыя (у тым 
ліку нафташламы), 
сельскагаспадарчыя 
адыходы (у тым 
ліку забруджаныя 
пестыцыдамі),мулаватыя 
ўляганні сцёкавых 
вод, цвёржыя бытавыя 
адыходы. Прадукцыйнасць 
комплексаў на базе 
Інсінератараў ИН-50 
— ад 40 да 10000 кг/гадзіна. 
Тэхналогія спальвання 
адпавядае еўрапейскай 
Дырэктыве ЕС 2000/76. 
Сэртыфікацыйна - 
дазвольная дакументацыя 
цалкам адпавядае 
Расійскаму заканадаўству.

Печку 
запускаюць

ЗАТ “АвгустБел” пачаў 
пусканаладачныя работы 
інсінератара ИН50
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Па версіі “Турмалін” і “Август-Бел” 
пратэсты жыхароў былі выкліканы 
правядзеннем выбараў ў мясцовыя 
саветы у 2008 (?!!) і “ раздуванием 
несуществующих экологических угроз”

Аналагічнае абсталяванне — інсінератар ИН50.4 змантаваны і ў 
Вурнарах — на галаўным прадпрыемстве фірмы “Август”

ЗАТ “Август-Бел” ужо пачало пошук работнікаў цэху “абяшкоджвання адыходаў”. 
За такую працу прапануюць заробак да 350 даляў ЗША

21.05 сабраў сваіх працаўнікоў 
на першае карпаратыўнае святка-
ванне. Нагода – дзень хіміка і 
першыя угодкі пачатку работ. Пра 
маючую адбыцца імпрэзу Свісла-

чанам не паведамлялі: кіраўніцтва 
заводу добра памятае грамадскую 
кампанію супраць пабудовы прад-
прыемства ў Свіслачы і Дружным. 
Адпаведна спрацаваў банальны 
страх – як бы чаго не выйшла.

Н на свяце былі урачыстыя 
прамовы, узнагароджванне леп-
шых працаўнікоў. Папраўдзе, пра 
планы на будучыню, зважаючы на 

прысутнасць у залі невялікай коль-
касці “чужых” кіраўнікі “Августа” 
вырашылі са сцэны падрабязна не 
распавядаць. У астатнім мерапры-
емства нагадвала “торжественные 
собранія” часоў СССР. Сцэна, ло-
зунгі, воплескі ў залі. І пуцёўкі леп-
шым працаўнікам… у Чувашыю. 
На Вурнарскі завод сумесявых 
прэпаратаў.  

Карпаратыў па правілах канспірацыі
ЗАТ “АвгустБел” 
пачаў правёў першы 
“карпаратыў”
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22 траўня на Гомельскай тра-
се было цесна ад пазашляхаві-
коў. Аматары язды па бездаражы 
збіраліся на традыцыйнае зма-
ганне Трофі рэйд Бляха-2010. 
Сёлета ў якасці месца правядзен-
ня былі абраныя лясы і балоты 
Скрыльскага лясніцтва.

На мерапрыемства ў якасці 
удзельнікаў зарэгістраваліся 35 
экіпажаў аўтамабіляў падвыша-
най праходнасці і 3 экіпажы квад-
рацыклаў. А агульная колькасць 
удзельнікаў і глядачоў перавы-
шала 120 чалавек.

Удзельнікі былі падзелены на 
5 груп: 4 аўтамабільныя (у залеж-
насці ад характарыстык і ступені 
цюнінгу машын) і асобная група 
квадрацыклаў. Дарэчы, тыя хто 
даехаў да лагеру і нават пабаяўся 
высунуцца ў бок трасы усё адно 
былі узнагароджаны цудоўным 
відовішчам. Сам выгляд машын, 
адаптаваных для гонак па безда-
ражы, унушаў павагу і выклікаў 
захапленне. 

А вось тыя, хто рызыкнуў 
паглядзець саму гонку не паш-
кадавалі ні хвіліны. Агульная 
працягласць трасы складала 93 
кіламетра. І пры гэтым практыч-
на на “кожным кроку” экіпажы 
чакалі перашкоды, якія для звы-
чайнай машыны сталі б непера-
адольнымі. Да і значная частка 
вайсковай тэхнікі магла б спаса-
ваць, напрыклад перад дарогай 
па багне ці “возеру” глыбінёй да 
палутара метраў.

Рэйд

Цяпер пра самі спаборніцтвы. 
Яны праходзілі ў 2 этапы. Першы 

– начная гонка па перасечанай 
мясцовасці. Старт быў дадзены 
21 траўня а 22-й гадзіне. І скон-
чылася а палове на чацвертую 
ночы (фініш апошніх удзельнікаў, 
якія здолелі такі даехаць). Але на-
чныя старты па цяжкасці трасы 
аказаліся кветачкамі параўналь-
на з другім этапам.

А ён пачаўся ўжо а 10-й рані-
цы. Пры Гэтым інтэрвал старту 
экіпажаў быў роўным іх розніцы 
у выніковым часе праходжання 

начной гонкі. І тут кожны экіпаж 
здолеў паказаць сабе. Калі  у ка-
тэгорыі турызм, зменаў лідараў, 
параўнаўча з вынікамі начных 
гонак амаль не адбылося. Хіба 
толькі Экіпаж пад № 27 здолеў 
адыграць у супернікаў 3 хвіліны 
адставання і фінішаваў на другім 
месцы па суме двух заездаў. 

А вось у катэгорыях “Спорт 1” 
і “Спорт 2” барацьба ішла не на 
жарт. Дастаткова сказаць, што 
пераможцы “Спорт-1” (экіпаж у 
складзе Бычкоўскага Ігара і Ка-
тоўскага Аляксандра на УАЗ) па 
выніках начных гонак былі толькі 
5-мі з адставаннем ад лідара у 12 
хвілін. Срэбныя прызёры катэго-
рыі уначы паказалі толькі 6-
ы вінік. І толькі “Бронза” 
заслужана дасталася 
экіпажу № 17 на 
Лэнд-Роверы, які і 

ўначы быў на 3-м месцы. Дарэчы, 
гэты экіпаж сваім прыкладам 
развянчаў міф пра “мужчынскую 
справу гонак”. Бо штурманам экі-
пажу была жанчына: Мальчэўс-
кая Елена. У гэтай жа катэгорыі, 
дарэчы выступаў і цалкам жа-
ночы экіпаж, які складаў істотную 
канкурэнцыю “моцнай палове”.

Вынікі гонак

 Каб не займаць вашага часу і 
месца ў артыкуле, мы не будзем 
друкаваць поўнай табліцы выні-
каў Трофі Рэйду Бляха 2010. Ён 
даступны на сайце арганізатараў. 

А вось наступная інфарма-
цыя, магчыма будзе цікава чы-
тачам. Яна тычыцца марак аўто, 
якія бралі ўдзел у заездах. З 12 
прызёраў, 4 фінашавалі на Ніс-
сан Патрул. Пры гэтым дадзеная 
марка “апанавала” усе прызавыя 
месцы ў катэгорыі “Турызм” (аў-
тамабілі, якія падвергліся най-
меньшым пераробкам). Гэта, 
магчыма своеасаблівы адказ для 
тых, хто шукае жалезнага каня 
дзеля паездак па лясах і балотах 
нашага рэгіёна.

Культура і акуратнасць.

На што хацелася б звяр-
нуць увагу – гэта на культуру 
удзельнікаў. Па іх 

ад’едзе лес выглядаў так жа сама 
як і да мерапрыемства. А, можа, 
нават і чысцей: жыхары лагеру 
прыбралі па сабе не толькі “сваё 
смецце” але і “сляды пагулянак” 
іншых. Пры гэтым варта заўва-
жыць яшчэ 2 акалічнасці: нівод-
нага вогнішча не было развед-
зена на зямлі – толькі мангалы. 
А на трасе машыны карысталіся 
лябёдкамі толькі ў камплекце 
з адмысловымі шынамі, якія не 
даюць тросу пашкодзіць кару 
дрэваў. А дапусціць патрапленне 
ГЗМ на зямлю для ўдзельнікаў 
азначала штонайменей зняццё з 
гонкі і дыскваліфікацыю.

Наогул, увага арганізатараў 
да чысціні навакольнага асярод-
дзя заслугоўвае самых цёплых 
словаў. Маленькі прыклад: кож-
ны удзельнік плаціў так званы 
“экалагічны залог”. Гэтыя грошы 
вярталіся перад ад’ездам. І толькі 
пасля здачы месца стаянкі адмыс-
лова створанаму “экалагічнаму 
інспектару” мерапрыемства.

Дзякуй арганізатарам і уд-
зельнікам за цудоўнае відовіш-
ча і ашчадлівае стаўленне да на-
вакольнага асяроддзя. Хацелася 
б пабачыць на тым жа месцы і 
“Бляху 2011”.  

Бляха 2010
У Пухавіцкім раёне 
адбыўся трофірэйд 
“Бляха2010”

Калі не хапала 
магутнасці рухавікоў, 
на дапамогу 
прыходзіла “мускульная 
сіла” экіпажаў.

Тыя, хто рызыкнуў 
паглядзець 
саму гонку не 
пашкадавалі ні 
хвіліны
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Як паведамляюць дзяржаў-
ныя СМІ, Пухавіцкі райвыканкам 
абвесціў вайну баршчавіку Сас-
ноўскага. Прагулка па узбярэжжу 
ракі ў пасёлку Свіслач сведчыць 
– трава перамагае.

Штогод напрыканцы траў-
ня – пачатку чэрвеня у газетах 
з’яўляюцца артыкулы пра небяс-
пеку Баршчавіка Сасноўскага. І 
ня дзіва – расліна, якую у 1949-
м неабачліва завезлі на тэрыто-
рыю былога СССР “геніі савецкай 
сельскай гаспадаркі”. Меркава-
лася, што дадзеная трава стане 
асноўнай сіласнай культурай. І, 
адпаведна, засявалі ім гіганц-
кія плошчы. Але, калі выявілася 
высокая таксічнасць і небяспека 
для здароў’я людзей, баршчавік 
у народзе атрымаў назву “Помста 
Сталіна”.

Тым не меней, вынішчыць 
расліну аказалася не пад сілу. 
Уся справа ў тым, што 1 суквецце 
дае больш за 100 тысяч насення. 
Якое, дарэчы, мае унікальную 
жыццяздольнасць. У выніку Бар-
шчавік усе больш распаўсюджва-
ецца у дзікай прыродзе дзе хутка 
пачынае выцясняць традыцый-
ныя віды раслін.

Не выключэнне і Пухавіцкі 
раён. Плантацыі Баршчавіка на 

Пухавіччыне досыць частыя. А 
месцамі і вялікія. Напрыклад у 
Блоньскім сельсавеце, дзе план-
тацыі баршчавіка пачалі нават 
пагражаць узроўню ураджайнасці 
на палях. Напрыклад, спецыяліст 
па распаўсюду баршчавіка НАН 
РБ Алег Маслоўскі сцвярджае 
што ў маштабах Беларусі бар-
шчавік спрычыняе штогадовыя 
страты ўраджаю на ўзроўні 1-2%.

Кіраўніцтва Пухавіцкага рай-
выканкаму штогод “ваюе” з гэ-
тай раслінай. Сёлета вырашылі 
папрасіць “навуковую дапамогу”. 
Тэрыторыю раёну даследавалі 
спецыялісты НАН Беларусі. Яны 
паведамілі раённым уладам пра 
асноўныя ачагі распаўсюду Бар-
шчавіка. 

І вайна пачалася. У чацьвер 
радыё “Мінская хваля” паведамі-
ла, што “з канца траўня  раённыя 

ўлады павялі рашучы наступ на 
пустазелле.” Больш за тое у ін-
тэрвью газеце “Беларуская ніва” 
намеснік начальніка упраўлення 
сельскай гаспадаркі і прадуктаў 
харчавання Пухавіцкага райвы-
канкаму Сяргей Марчанка заявіў 

“С борщевиком в районе реше-
но покончить раз и навсегда, на 
борьбу с ним вышли всем ми-
ром”.

Існуе некалькі відаў барацьбы 
з баршчавіком. Гэта і глыбокае 
узорванне (глыбіня звыш 10-15 
см.), укрыванне плантацый чор-
най плёнкай і скошванне. Але 
усе метады агульныя ў адным 
– не даць распусціцца кветкам. 
Бо, калі гэта адбылося – высіл-
кі марныя. Наступнага году усе 
100 000 насення дадуць усходы. 
Вось як гэта апісвае у артыкуле 
“Народнай газеты” загадчык ла-
бараторыі Інстытуту эксперы-
ментальнай батанікі НАН Бела-
русі Мікалай Ламан: “… наличие 
цветущих растений в естествен-
ных или искусственных экосис-
темах должно рассматриваться 
как ЧП. Необходимо осознавать, 
что если одно растение способно 
оставить 100 тысяч семян, то все 
остальные меры — сизифов труд. 
Нельзя допускать, чтобы расте-
ния зацветали и формировали 
семена”.

Пухавіцкія улады абралі тра-
дыцыйны метад – падкос парас-
ткаў да пачатку квітнення.  Уліч-
ваючы, што Баршчавік – расліна 
небяспечная а таксама зважаючы 
на тое, што Свіслач: рэгіяналь-
ны партал летась ужо указваў 
на плантацыю Баршчавіка ў 250 
метрах ад Свіслацкага дзіцячага 
садку, мы вырашылі прайсці на 
тое месца і упэўніцца ў перамозе 
Мар’інагорскіх чыноўнікаў, ра-
ботнікаў Свіслацкага выканкаму 

і КУП “Жылкампаслугі-Свіслач” 
над небяспечнай раслінай. І па-
бачылі… поле квітнеючага барш-
чавіка. Раслінам настолькі добра 
жывецца, што плошча калоніі на 
вока павялічылася прынамсі на-
палову параўнаўча з 2009 годам. 
А здаровыя суквецці сведчаць 
пра тое, што прынамсі ў Свіслачы 
ў вайне чынавества і травы пе-
рамагла трава. І наступнага году 
плошча парасткаў ўзрасце яшчэ 
прынамсі на пару “сотак”. 

Свіслач: Рэгіянальны партал  

Трава у дома
У межах пасёлку 
Свіслач ужо трэці 
год існуе плантацыя 
баршчавіка 
Сасноўскага

Даведка:
Баршчавік Сасноўскага (БС) 
– гэта гіганцкая расліна, якая 
дасягае ў вышыню 2,2-3,1 
метра. Яна мае буйныя лісты, 
дыяметр суквецця дасягае 
75 сантыметраў. БС уяўляе 
сур’ёзную небяспеку і для 
прыродных комплексаў, і 
для здароўя насельніцтва. 
Расліна выдзяляе 
празрысты фотатаксічны 
сок, які ўтрымлівае 
фотасенсібілізіруючыя 
злучэнні. Пры дакрананні 
да чалавечай скуры і пад 
уздзеяннем ультрафіялетавага 
выпраменьвання гэтыя 
злучэнні выклікаюць апёкі якія 
перарастаюць у пухіры. Пры 
патрапленні інфекцыі пухіры 
ператвараюцца ў гнайнікі з 
наступным утварэннем доўга 
не загойваючых ранаў.

Расце баршчавіна хутка, 
скучана, выцясняючы 
абарыгенныя расліны. 
Плантацыі БС маюць стала 
высокі адсотак раслін, 
якія квітнеюць і даюць 
насенне. У неспрыяльных 
умовах парасткі баршчавіка 
могуць адкласці квітненне 
на няпэўны час, аж пакуль 
не наступіць аптымальны 
мікраклімат. Квітненне 
ранняе, прыстасаванае да 
самаапылення, таму насенне 
цалкам выспявае. Разносіцца 
насенне з дапамогай вады і 
ветру.

Злева: Схема пасёлку Свіслач з пазначаным 
месцам плантацыі.
Фон: Так выглядае плантацыя пасля таго, як 
Пухавіцкі РВК чарговы раз “перамог” баршчавік
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Небяспечная 
расліна спакойна 
квітнее ўсяго 
толькі ў 100 метрах 
ад агароджы 
Свіслацкага 
дзіцячага садку
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НАМ ПА ДАРОЗЕ

МЫ НЕ ПЛАЦІМ ГРОШЫ — МЫ ДАЕМ СЛОВА!

Любіш праўду? 
Прагнеш справядлівасці? 
Маеш што сказаць іншым?

Чытай, пішы, працуй з намі. Твае 
лісты чакаем на:

sviesnik@gmail.com

ЭКАЛОГІЯ

Напрыканцы траўня ў Бе-
ларусі быў адзначаны новы від 
птушак. Адбылася гэтая падзея 
ў Пухавіцкім раёне, калі Віталь 
Яковіч, супрацоўнік Рэспублі-
канскага экалагічнага цэнтра 
дзяцей і юнацтва, пачуў незнаё-
мы голас, які аказаўся песняй 
паўночнай мармытулі (Hippolais 
caligata). Віталь прызнаны ў Бе-
ларусі адмысловец па галасах 
птушак і таму памыліцца ў тым, 
што гэта пакуль не адзначаны ў 
Беларусі від яму было б цяжка.

Аднак, каб новы від птушак 
афіцыйна ўвайшоў у Спіс пту-
шак Беларусі, патрэбныя цвёр-

дыя доказы (фотаздымкі ці ві-
дэафільмікі або запіс голасу) яе 
рэгістрацыі.

Таму праз некалькі дзён Ві-
таль вярнуўся на Пухаўшчыну, 
дзе дзякуючы тэхнічнай пад-
трымцы АПБ яму ўдалося зд-
зейсніць відэаздымку адразу 
трох самцоў гэтага віду! Калі 
Беларуская Орнітафаўністыч-
ная камісія зацвердзіць дадзе-
ную рэгістрацыю, гэта будзе 
ўжо 318-ы від птушак у нашай 
фауне.

Паўночная мармытуля – не-
вялікая вераб’іная птушка з ся-
мейства Лескавых, распаўсюд-
жана ад Заходняй і Паўночнай 
Расіі да Прыпалярнага Уралу і 
Каспійскага мора. Ў Азіі даход-
зіць да Пакістану і Сярэдняй 
Сібіры. Ў розныя гады шчыль-
насць гнездавання можа моцна 
адрознівацца.

Дарэчы, сёлета паўночная 
мармытуля зарэгістраваная і ў 
Літве.

Свіслач: Рэгіянальны партал  

Унікальная 
знаходка

Звычайны школьнік на 
тэрыторыі Пухавіцкага раёну 
знайшоў унікальны для 

Беларусі і Усходняй Еўропы 
від птушак.

Дагэтуль лічылася, што 
мармытуля жыве збольшага на 
тэрыторыі Расіі.
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Пішам тое, што баяцца казаць іншыя

Свіслач: 

svislac.belarda.org

РЭГІЯНАЛЬНЫ 
ПАРТАЛ

ПАРТАЛ
пра НАШы пасёлкі

Аператыўна, 
праўдзіва, 
трапна.

І ТАКОЕ БЫВАЕ
©

 У
Н

ІА
Н

18 і 19 чэрвеня блізу 50 ты-
сячаў гледачоў сталі сведкамі 
першага украінскага Red Bull 
Flugtag – спаборніцтва сама-
робных самых нелятучых ля-

тальных апаратаў. Сама назва 
некаторых “летакоў” і каман-
даў кажа сама за сабе: Адэскі 
шпрот, сержант Пэтрэнко (ка-
манда ДАІ), Яйкаплан, Сігара 
Хуана, Кузькіна мать, Лятаючае 
г**но, улётны боршч, сандалі. 
Разам – блізу 39 каманд.

Паколькі паводле правілаў 
спаборніцтваў, лятальны апа-
рат мае быць збудаваны з цал-
кам бясшкодных матарыялаў 

і, у выпадку Кіева, канчаткова 
сабраны наўпрост перад стар-
там, гледачы мелі магчымас-
ць наведаць і своеасаблівую 
выставу дзівацтваў.

Акрамя таго, правіламі 
прадугледжана, што кожная з 
камандаў-удзельніц  ацэньва-
ецца паводле трох катэгорый: 
адлегласць палёту, творчы па-
тэнцыял і талент. Таму пасля 
зборкі “летакоў” была і іх прэ-
зентацыя. А пасля, пад светлую 
і вясёлую музыку – непасрэдна 
палёты. 

Перамагла каманда “Кузькі-
на мать”, якая хоць і праляцела 
ўсяго 12 метраў, але шчодра 
была ўзнагароджана найвышэй-
шымі баламі ад сябраў журы за 
к р э а т ы ў 
ляталь-
н а г а 
апарата і 
выступ на рам-
пе! Адпаведна экі-
паж ужо ў верасні паедзе 
на на фінал паветраных 
гонак Red Bull Air Race, які 
адбудзецца ў Лісабоне. А капі-

тан каманды здзейсніць палёт 
на спартовым самалёце Red 
Bull Air Race і выканае трукі вы-
шэйшага пілатажу ў якасці дру-
гога пілота.  

Мы рождены 
 
сделать былью
чтоб сказку
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І шпрот і даішнік і 
нават сякера – усе 
прагнуць палётаў, усе 
могуць лятаць! 

Чистая вода —
залог здоровья 

Вас и Ваших детей. 

Консультирую, продаю, 
устанавливаю и 

обслуживаю системы 
водоочистки от простых 

до самых сложных. 

Не прячьте голову в 
песок  лучше избегайте 

собственного лечения 
и ремонта стиральных 

машин! 

звоните по телефону 
80259139199
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Інфармацыйнааналітычнае выданне пасёлкаў Дружны і 
Свіслач № 34(910), чэрвень 2010 г.
Выходзіць не радзей 1 раз на месяц
Рэдактар: Канстанцін Фёдаравіч Мелевіч
еmail рэдакцыі: sviesnik@gmail.com
Рэдакцыя можа не падзяляць пункт гледжання аўтараў артыку
лаў і друкуе як матарыялы для дыскусіі. Адказнасць за даклад
насць выкладзеных у артыкулах фактаў нясуць аўтары.

І ТАКОЕ БЫВАЕ

АБ’ЯВЫ /

Каб ваша аб’ява была надрукавана ў наступным 
нумары “Свіслацкага весніка” дастаткова размясціць 
яе на сайце Свіслач:рэгіянальны партал альбо даслаць 
тэкст на адрас: sviesnik@gmail.com

Краски , грунтовки, декоративные штукатурки (для наружных 
и внутренних работ), шпаклевка, штукатурка; клея для плитки , 
теплоизоляционных материалов; фуга ; наливные полы (180 мм. ); 
гидроизоляция, гипсокартон , профиль (стеновой и потолочный), 
соединительные элементы (крабы , подвесы, удлинители профиля

Хорошее качество + низкие цены, помогу с доставкой, 
предусмотрена система

СВЕТЛАНА: klimenko@fmarket.by

= НЕРУХОМАСЦЬ =

Продаётся. Участок 14 соток. 30 
км от МКАД. 2 км от Руденска, 
д.Караваево. Приватизирован. 
Обнесён забором (на бет. 
подушке). 150 метров Свислочь. 
На участке цоколь (7х9) с 
гаражными воротами. Кунг 3х2, 
бочка от АКПМ. Свет. Отличные 
соседи. Водоохранная зона

Цена: 6000$

телефон: (8029)6335393 
80296325223

У Кастрычніцкім раёне сталі-
цы двое хлапцоў адной з вёсак 
Пухавіцкага раёну Мінскай воб-
ласці за тры ночы абрабавалі 11 
машын і адну скралі. Пра гэта 
паведаміў прэс-афіцэр Кастрыч-
ніцкага РУУС Сяргей Чабатароў. 

Цяпер па эпізодах крадзяжоў і 
згону ў дачыненні да маладых 
людзей узбуджана крымінальная 
справа па ч. 2 арт. 205 і па ч. 2 
арт. 214 КК.

“Напачатку траўня ў міліцыю 
звярнуўся мінчук з заявай пра 
крадзеж ягонай машыны, пры-
паркаванай на вуліцы Казінца. У 
выніку аператыўна-вышуковых 
мерапрыемстваў праз некалькі 
дзён супрацоўнікі крымінальна-
га вышуку Кастрычніцкага РУУС 
раскрылі гэтае злачынства. Аўта-

мабіль і яго згоншчыка міліцы-
янеры адшукалі ў адной з вёсак 
Пухавіцкага раёна Мінскай воб-
ласці”, - паведаміў прэс-афіцэр. 

У міліцыі распавялі, што 
зламыснікам аказаўся 19-га-
довы мясцовы жыхар, навучэ-
нец сталічнага ПТВ. “Дарэчы, 
хлопец і не ўпартціўся, прычым 
адразу прызнаўся, што зганяў 
машыну не адзін - сябар дапа-
магаў. Прычым падчас разгля-
ду высветлілася, што маладыя 
людзі, маюць дачыненне не 
толькі да гэтага злачынства, але 
і да іншых крадзяжоў з аўтат-
ранспарту”, - адзначыў Сяргей 
Чабатароў.

“Аднойчы адзін з прыяце-
ляў пахваліўся іншаму, што мае 
нядрэнныя навыкі па ўскрыцці 
аўтамашын. Веды ёсць, ды адна-
му з такой справай не справіцца, 
абавязкова патрэбны памочнік. 
Зрэшты, угаворваць доўга і не 
прыйшлося. Трэцяга траўня 
парачка выйшла на першую 

справу. Неўзабаве адчулі смак: 
ускрывалі машыны і забіралі 
ўсё, што трапляла пад руку 
- магнітолы, інструменты, воп-
ратку, іншыя рэчы... На «працу» 
хадзілі тры ночы запар, пакуль 
за «дзялкамі» не прыехала мілі-
цыя. У гэтай няхітрай гісторыі 
вельмі характэрны і той факт, 
што большасць з пацярпелых 
самі ў міліцыю так і не звярталі-
ся - лічылі шкоду малазначнай”, 
- сказаў прэс-афіцэр Кастрыч-
ніцкага РУУС Мінску.

Цяпер міліцыя Кастрычніц-
кага РУУС звяртаецца да маг-
чымых ахвяраў затрыманых 
зламыснікаў. “Калі ў перыяд з 
трэцяга па шостага траўня на тэ-
рыторыі Кастрычніцкага раёну, 
а менавіта тут арудавалі падаз-
раваныя, былі здзейснены крад-
зяжы з аўтатранспарту, паведам-
це пра гэта ў раённае ўпраўленне 
ўнутраных спраў па тэлефонах: 
222-04-42, 222-04-46”, - па-
ведаміў Сяргей Чабатароў. 

11 аўто 
за тры ночы
Жыхары Пухавіцкага 
раёну устанавілі 
крымінальны рэкорд 
у Мінску

= ТЭХНІКА =

Продам SONYERICSSON 
K750 ЗА 100 у.е. полная 
комплектация

dmiters@rambler.ru

Продам цветной принтер 
HP610С в хорошем состоянии. 
Требуется замена картриджей.

robert53@gogo.by


